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PLE DE L’AJUNTAMENT 

 
 
Sessió Ordinària                                                                      Dijous, 30 d’octubre de 2008 
Acta núm. 11                                                                                                       1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
 
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO 
VALLECILLOS, Sr. XAVIER ESTEBAN MARTÍN, Sra. ANNA BECERRA PEÑA, Sra. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. NEUS VENDRELL 
VIGO, Sra, SALVADORA SANZ RECOBENIZ, Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. 
LUÍS IGLESIAS TORO, Sr. BENET CASTILLEJOS SEGURA, Sr. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, Sr. JOSÉ ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, Sr, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, Sr. 
MARCEL.LÍ REYES VIDAL, Sra. MARTA JIMÉNEZ IBORRA, Sra. EMMA BLANCO 
ANGUERA, Sr. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, Sr. RAMON CASTELLANO 
ESPINOSA i Sr. MIGUEL ANGEL IBAÑEZ GINER. 
 
Funcionaris: 
Secretari : Sr. Guillermo de Prada Bengoa. 
Cap del Servei de Secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor: Sr. José Mª Garcia Pascual.  
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va reunir el Ple 
de l'Ajuntament el dia trenta d’octubre de dos mil vuit, en sessió ordinària, primera 
convocatòria, amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-president, concorrent 
els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari general, Sr. Guillermo 
de Prada Bengoa. 
 
Els Srs. SERGIO ENGLI IZQUIERDO i FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN es van 
incorporar a la sessió després d’haver començat aquesta, en el moment que a l’acta s’indica. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució  vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.  
 
I essent les divuit hores, cinc minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
L’Acta de la sessió anterior, núm. 10, corresponent a la sessió extraordinària celebrada el dia  23 
d’octubre de 2008, es va acordar que s’aprovaria a la propera sessió ordinària que se celebri, 
atès que el poc temps transcorregut entre ambdues sessions ha impedit la seva confecció. 
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PART RESOLUTIVA DEL PLE 

 
 

2 - RATIFICACIÓ DE LA PROPOSTA DE NOMENAMENT D’UNA MEMBRE DEL 
CONSELL MUNICIPAL DE LA DONA 

 
Ratificar, d’acord amb allò que disposa l’article 8.2 del Reglament Marc d’Organització i 
Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial, la proposta de nomenament 
de la Sra. Àngels Font i Bel, en representació del grup municipal d’ERC i en substitució de la 
Sra. Isabel Lozano Boada, com a membre del Consell Municipal de la Dona, òrgan de 
participació que amb aquesta modificació i a partir d’aquest acord queda constituït per les 
següents persones: 
 
Representants dels Grups Municipals: 
 
Sra. Pilar Gràcia Macanás (Grup del PSC). 
Sra. Anna Benavides Roca (Grup del PPC). 
Sra. Àngels Font i Bel (Grup d’ERC). 
Sra. Mª Teresa García Galcerán (Grup d’ICV-EUiA). 
Sra. Mª Carmen Jiménez i Rodríguez (Grup de CiU). 
Sra. Carol Ruenz Peña (Grup de C’s). 
 
Representants d’entitats i associacions: 
 
Sra. Susana Gutierrez Canet (sindicat UGT). 
Sra. Carmen Ruiz Morales (sindicat CCOO). 
Sra. Rosina López Vigil  (Federació de Dones del Baix Llobregat). 
Sra. Mª Carmen García Hernández (Associació de Dones Clara Campoamor). 
Sra. Irene Blasco Serrano (Associació de Dones Clara Campoamor). 
Sra. Ana Julia Soler Román (Associació d’Esclerosi Múltiple de Gavà). 
Sra. Joana Sánchez Cuenca (Familiars d’Alzheimer - FAGA). 
Sra. Alba Cristina Ros Parejo (Federació d’Associacions de Veïns de Gavà). 
Sra. Montserrat Orgaz Romeu (Coordinadora de Pares i Mares per l’escola pública de Gavà). 
Sra. Eugenia Fabiane de Robles (Associació Gent Gran). 
Sra. Mercedes Barberan Serrano (AREOLA). 
 
Veïnes de Gavà: 
 
Sra. Rosa Maria Espligares Bona 
Sra. Nuria Ruiz Castell 
Sra. Margarita Roca Ortiz 
Sra. Carmen Monteagudo Sebastià 
 
 

3 - RATIFICACIÓ DE LA PROPOSTA DE NOMENAMENT D’UN MEMBRE DEL 
CONSELL MUNICIPAL DE COMERÇ 

 
Ratificar, d’acord amb allò que disposa l’article 8.2 del Reglament Marc d’Organització i 
Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial, la proposta de nomenament 
del Sr. Ángel Mitadiel Martínez, en representació de l’Associació de paradistes del Mercat 
Municipal de la Pl. Major i en substitució de la Sra. Maria Calbet Sendra, com a membre del 
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Consell Municipal de Comerç, òrgan de participació que amb aquesta modificació i a partir 
d’aquest acord queda constituït per les següents persones: 
 
Representants dels Grups Municipals: 
Sr. Luis Iglesias Toro (Grup del PSC). 
Sr. Sergio Engli Izquierdo (Grup del PPC). 
Sr. Jordi Calatayud i Sanchís (Grup d’ERC). 
Sra. Joana Maria Ginés Mateo (Grup d’ICV-EUiA). 
Sr. Narcís Condeminas i Frigole (Grup de CiU). 
Sr. José García García (Grup de C’s). 
 
Representants d’entitats i associacions: 
Sr. Raúl Salvatierra García (Federació d’Associacions de Veïns de Gavà). 
Sr. Germán Barrena Casero (Unió de Botiguers). 
Sr. Josep Larruy Lerin (Associació de Comerciants L’Illa del Centre). 
Sr. Xavier Sentís Bonich (Associació Comercial Les Rambles). 
Sra. Montserrat Rufas Mas (Federació d’Associacions de Comerciants i Professionals de Gavà). 
Sra. Cristina Romagosa López (Associació de Comerciants Gavà 2000). 
Sra. Mayte Forjan Arce (Associació de Comerciants Complex Comercial Barnasud). 
Sr. José Manuel Castro Borrego (Associació de Comerciants El Cor de Gavà). 
Sr. Ángel Mitadiel Martínez (Associació de paradistes del Mercat Municipal Pl. Major). 
Sr. Ángel Rodríguez Sánchez (Associació de paradistes del Mercat Municipal Mercagavà). 
Sr. Domingo Martínez Mena (Agrupació de Restauradors de Gavà) 
 
Veïns i veïnes de Gavà: 
Sr. Abraham Vázquez Mora 
Sra. Eva Alcalà Parras 
Sra. Rosa Cardenete Gago 
Sra. Immaculada Fernández de Romarate Bujan 

 
---------- 

Es va incorporar a la sessió els Sr.. Fco. Javier García Galcerán 
---------- 

 
 

4 - MODIFICACIÓ DE LA REDACCIÓ DE L’ART. 14.5 DE ORDENANZA 
MUNICIPAL SOBRE LLICÈNCIES DE GUALS I RESERVES DE VIA PÚBLICA 

(Aprovació inicial i, si s'escau, definitiva) 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment la modificació de la redacció de l’art. 14.5 de l’Ordenança 
municipal sobre llicències de guals i reserves de via pública, que tindrà el redactat següent: 
 
5. La placa de gual, d'acord amb la Llei 1/1998 de política lingüística a Catalunya,   estarà 
redactada en català, i hi figurarà de forma visible l'escut o l’emblema municipal representatiu, 
d'acord amb el Reglament dels símbols dels ens locals de Catalunya, aprovat pel decret 
263/1991, de 25 de novembre. 
 
En lletra cursiva figura l’objecte concret de la modificació (addició de: o l’emblema). 
 
SEGON.- Sotmetre la modificació a informació pública, mitjançant un anunci que s'ha de 
publicar al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat, a un dels mitjans de 
comunicació escrita diària i en el tauler d'anuncis de la Corporació, per a la formulació de 
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possibles reclamacions i al·legacions durant el període de trenta dies hàbils a comptar des 
del següent a la data en què es verifiqui la darrera publicació en els dos Butlletins Oficials 
previstos. 
 
TERCER.- Cas que no s'hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre del període 
d'informació pública, l'acord d'aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es 
presenten es seguirà el procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d'Obres, 
Activitats i Serveis dels Ens Locals. 
 
QUART.- Posteriorment, trametre a l'Administració de l'Estat i a la de la Generalitat de 
Catalunya, en el termini de 15 dies, l'acord d'aprovació definitiu de la modificació de 
l'ordenança,  i publicar íntegrament en el BOP el text modificat, inserir-lo en el tauler 
d'anuncis de la Corporació i anunciar al DOGC la referència al BOP en què s'hagi publicat 
íntegrament el text. Entrarà en vigor la Modificació un cop publicat l’anunci municipal al BOP 
i hagi transcorregut el termini de quinze dies hàbils previst a l'art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local.  
 
L’acord va ser aprovat per catorze  (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), quatre (4) en 
contra (Sr. Reyes i Sra. Jiménez d’ERC, Sr. Castellano de CiU i Sr. Ibáñez de C’c) i dues (2) 
abstencions (2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius 
que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (20), 
quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

 
---------- 

 
Després de l’explicació de la proposta per part del Tinent d’Alcalde de Governació i 
Espai Públic va demanar la paraula el portaveu del grup d’ERC, Sr. Reyes, qui va 
recordar que, quan va ser presentada a aprovació del Ple l’Ordenança sobre llicències de 
guals i reserves de la via pública van formular una sèries d’esmenes, i en concret una 
sobre aquest art. 14.5, en el sentit de que en la placa de gual havia de figurar l’escut 
vigent o el que en el futur correspongués reglamentàriament. Va ser per aquest motiu que 
van votar-la favorablement. Com que venien observant que les plaques de guals que 
s’estaven distribuint i col·locant no portaven l’escut de Gavà, tal com establia l’ordenança 
aprovada, sinó l’emblema amb la G accentuada, ERC havia formulat una pregunta sobre 
quin era el motiu i què mesures es pensava adoptar al respecte. Atès que el que feia ara 
l’equip de govern no era acomplir l’ordenança aprovada sinó canviar-la, i per tant anar en 
contra de la proposta en el seu dia formulada per ERC, era evident que el vot del seu grup 
no podia ser d’altra manera que desfavorable a la proposta. 
 
El portaveu del grup de CiU Sr. Castellano va dir que coincidia amb el Sr. Reyes i que 
estava sorprès de que l’Ajuntament incomplís les seves pròpies normes. En lloc de 
complir l’ordenança el que es feia era canviar-la. Com que no estava d’acord, i a més a 
més observava que l’escut (amb la senyera i les claus) poc a poc anava desapareixent, va 
avançar que votaria en contra de la proposta. 
 
El Sr. Ibáñez es va manifestar en el mateix sentit que els qui li havien precedit en l’ús de 
la paraula, afegint que des de C’c es considerava que canviar l’ordenança no era la millor 
forma de resoldre la situació plantejada, per la qual cosa va avançar que votaria en contra. 
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Finalment, el ponent va dir que del que es tractava era de normalitzar el que es venia fent 
feia temps: restringir l’ús de l’escut als casos i motius rellevants i en la resta i  
normalment utilitzar l’emblema. Era cert que l’ordenança no s’ajustava a aquesta 
pràctica, per la qual cosa el que calia era ajustar l’ordenança a aquesta pràctica 
quotidiana. 

 
 

5 - DESAFECTACIÓ TERRENY RAMBLA POMPEU FABRA, 91 
(Aprovació inicial) 

 
PRIMER.- Alterar la qualificació jurídica del terreny de 1.070 m2 de superfície ubicat a la 
Rambla Pompeu Fabra 91, i que te la següent descripció: 

 
“URBANA: Porció de terreny de forma sensiblement rectangular, ubicat al municipi de 
Gavà, amb front al carrer Pompeu Fabra núm. 91, amb una superfície de mil setanta 
metres quadrats (1.070 m2). 
 
Afronta: Al Nord, amb el núm. 91 de la Rambla Pompeu Fabra; al Sud amb la Generalitat 
de Catalunya, Institut d’Ensenyament Secundari Bruguers; A l’Est amb terreny 
d’equipament de l’Ajuntament de Gavà; i a l’Oest,  part amb l’Ajuntament de Gavà i Part 
amb la Generalitat de Catalunya.” 

 
desafectant-lo del domini públic i qualificant-lo com a bé patrimonial. 
 
Aquesta parcel·la és part i s’haurà de segregar pel costat Est de la finca registral núm 15.225. 
 
Atès que es considera convenient i oportú per assolir la reordenació de la illa  destinada a 
equipament delimitada per la Rambla Pompeu Fabra, la Plaça Catalunya i el carrer Jaume I, per 
la qual cosa es necessita tramitar prèviament un expedient de desafectació del terreny. 
 
SEGON.- Sotmetre l’expedient a informació pública, per termini de 15 dies, comptats a 
partir de la publicació de l’anunci en el Butlletí Oficial de la Província, perquè es puguin 
formular les al·legacions que es considerin convenients. 
 
De no formular-se reclamacions durant el termini d’informació pública, es considerarà aprovada 
definitivament l’alteració de la qualificació jurídica del subsòl de l’esmentat terreny. 
 
TERCER.- Facultar indistintament al Sr. Alcalde i al tinent d’alcalde de Governació i Espai 
Públic, Sr. José Obispo Vallecillos,, de la manera més amplia possible, per a la formalització i 
execució del present acord, així com a resoldre totes les qüestions que pugui plantejar la seva 
execució, fins i tot fer immatriculacions segregacions, rectificacions, descripció de la resta de 
finques, etc., si s’escau. 
 
L’acord va ser aprovat per disset  (17) vots a favor (12 PSC, 2 ERC, 2 ICV-EUiA i 1 C’s), cap 
en contra i tres (3) abstencions (2 PP i 1 CiU), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
absoluta (11) del nombre legal de membres de la Corporació (20), quòrum especial que, per a 
aquest cas, exigeix l'article 47.2. n de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del 
Régimen Local 
 

---------- 
Es va incorporar a la sessió el Sr. Sergio Engli Izquierdo 

---------- 
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6 - CONVENI AMB L’INSTITUT METROPOLITÀ DE PROMOCIÓ DE 
SÒL I GESTIÓ PATRIMONIAL (IMPSOL), PER PROMOURE, 
CONSTRUIR I ADJUDICAR HABITATGES DE PROTECCIÓ PÚBLICA 
AL SECTOR PLA DE PONENT DE GAVA 

 
Autoritzar a l’empresa de capital íntegrament municipal Gavanenca de Terrenys i 
Immobles, SA, per a la signatura d’un Conveni amb l’Institut Metropolità de Promoció de 
Sòl i Gestió Patrimonial (IMPSOL), entitat pública empresarial local  amb personalitat 
jurídica pròpia depenent de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona, per promoure, construir i adjudicar habitatges de protecció pública al Sector 
Pla de Ponent de Gavà amb la finalitat de posar-los a disposició preferentment dels veïns del 
nostre municipi,  conforme a la minuta que figura a l’expedient i es presenta amb la 
documentació de la sessió. 
 
Aquest Conveni implica – en síntesi - un compromís de transmissió a l’IMPSOL de les 
parcel·les identificades al projecte de reparcel.lació del Sector Pla de Ponent - aprovat 
inicialment en data 12.2.08 i pendent d’aprovació definitiva -  amb els números 5 (A2.2), 6 
(A.2.1), 23 (A.8.1) i 49 (B.1.1), a formalitzar en el termini màxim d’un any a partir del 
moment en que les finques es trobin inscrites a favor de GTI, S.A., pel preu de 31.203.611,76- 
€, IVA exclòs. L’IVA aplicable del 16% ascendeix a la quantitat de 4.992.577,88€. Preu total de 
venda amb l’IVA inclòs, de 36.196.189,64 €.  Implica igualment el compromís de l’IMPSOL de 
portar a terme la promoció, construcció, i comercialització dels habitatges (Els criteris 
d’adjudicació dels habitatges seran fixats conjuntament per GTI i l’IMPSOL, d’acord amb la 
Llei pel dret de l’habitatge). I finalment implica també, com a obligació disposada per 
l’Ajuntament que mitjançant aquest acord es formalitza, la promoció i finançament per part 
de GTI,S.A. en la seva condició d’administració actuant en el sector, d’un sistema urbanístic 
(Complex Polisportiu de Ponent) l’adjudicació, contractació (seguint les normes de la LCSP) i  
construcció del qual portarà a terme la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona. 
 
L’acord va ser aprovat per divuit  (18) vots a favor (12 PSC, 3 PP, 2 ICV-EUiA i  1 CiU), cap 
en contra i tres (3) abstencions (2 ERC i 1 C’c), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 

---------- 
 

La Tinent d’Alcalde de Coordinació i Planificació Estratègica – en síntesi - va explicar 
que del que es tractava era de donar autorització a GTI, S.A. per poder signar aquest 
Conveni amb l’IMPSOL, amb la finalitat de promoure la construcció i posterior 
adjudicació d’habitatges de protecció pública al Sector Pla de Ponent de Gavà, 
preferentment als veïns de Gavà. Aquest Conveni implica – va dir - el compromís de 
transmetre a l’IMPSOL determinats terrenys pel preu de 31.203.611,76- €, més l’IVA 
corresponent, implica també el compromís de l’IMPSOL de portar a terme la promoció, 
construcció, i comercialització dels habitatges de protecció pública, i finalment també la 
promoció i finançament per part de GTI, S.A. de la construcció d’un sistema urbanístic, el 
Complex Polisportiu de Ponent, la  construcció del qual la portarà a terme la Mancomunitat 
de Municipis de l’Àrea Metropolitana de Barcelona. 
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El primer grup en demanar la paraula en aquest punt va ser el d’ERC, i així el Sr. Marcel·lí 
Reyes digué que s’abstindrien ja que si bé mai es podien oposar a la construcció d’habitatge 
públic, també era cert que ni era el lloc adequat (es podrien col·locar els habitatges en altre 
lloc no lluny, com en el seu dia havia suggerit DEPANA) ni tampoc el moment idoni (a 
banda de la crisi, no semblava massa correcte plantejar aquest acord quan encara no havien 
finalitzat els procediments relatius al planejament i gestió urbanística del sector). En relació a 
la polèmica suscitada sobre la votació d’aquest mateix assumpte en  l’Àrea Metropolitana 
(amb el vot favorable d’ERC) el Sr. Reyes va recordar que – com es podia consultar a l’acta 
corresponent – allà havien estat sotmesos a votació, de manera conjunta i tal vegada 
malèvolament,  dos temes  – aquest i el relatiu a la zona de La Guardiola del municipi de  
Molins de Rei - que no eren homogenis, si més no a nivell local nostre, ja que ERC sempre 
s’havia mostrat contrari al Pla de Ponent.  La suma de tot plegat, va dir finalment el Sr. 
Reyes, porta a que el vot d’ERC sigui d’abstenció. 
 
El representant de C’c, Sr. Ibáñez, va dir que con a Grup en el seu dia havien estat en contra 
del Pla de Ponent; que tot i ser favorables a la construcció d’habitatges protegits, en aquest 
cas haurien d’estar dedicats íntegrament a lloguer; i que a més a més la inclusió del 
Polisportiu de Ponent tampoc semblava el més adient. Tanmateix, com el Conveni tenia com 
a finalitat principal la construcció d’habitatge social, tan necessari sempre i més en aquests 
temps, va avançar que el vot de C’c seria d’abstenció. 
 
Per part del PP el seu portaveu - Sr. Llobet - va avançar d’entrada que votaria a favor, per 
coherència amb la línia política que el grup popular venia mantenint sobre totes aquestes 
qüestions relatives al Pla de Ponent, amb el qual des de l’inici havien estat a favor. En 
aquest sentit va recordar que estaven a favor d’aquest pla, en primer lloc perquè eren 
favorables al desenvolupament urbanístic de la ciutat cap aquest sector, i el segon lloc 
perquè la destinació del 40 % a habitatge de protecció pública semblava una bona solució, 
tant a nivell de la nostra ciutat, principalment, com per a l’entorn metropolità. Tot seguit 
es va referir a una certa incoherència que – va dir - significava la postura de oposar-se  a 
Pla de Ponent, i alhora acollir-se a lo bo que tenia el pla esmentat, com era el percentatge 
alt d’habitatge de protecció oficial.  Dit això no va ocultar que tenien també alguns dubtes 
sobre el Conveni, derivats del fet de que ningú s’havia posat en contacte amb el PP, ni 
amb cap altre grup municipal, per explicar bé el contingut del mateix, ni per consultar per 
exemple si el Polisportiu havia de ser el primer equipament del Pla de Ponent o si una 
part important dels recursos procedents del conveni era convenient comprometre’ls ja en 
aquest equipament. El Sr. Llobet va demanar que de la mateixa manera que alguns grups 
havien donat i donaven suport al Pla de Ponent, l’equip de govern hauria de consultar o 
consensuar amb els mateixos  els futurs equipaments i inversions a fer en el Pla de 
Ponent, i esperava que en endavant es fes així. En qualsevol cas, votarien favorablement 
el Conveni  tot i – va dir - estar també preocupats per el seu desenvolupament, ja que si el 
procés no es portava bé i a temps s’hauria de retornar a l’IMPSOL els diners. 
 
La darrera intervenció en aquest punt va ser la del Sr. Alcalde qui, d’entrada, va voler 
precisar que, efectivament, a la Mancomunitat havien anat dos assumptes junts, però que 
ell s’havia referit no a la votació en el si de la Junta de la Mancomunitat sinó en el 
Consell d’Administració de l’IMPSOL. En relació a les afirmacions de que no era el lloc 
ni el moment, el Sr. Balsera va dir que ara no es tractava de discutir sobre el Pla de 
Ponent (que estava aprovat) sinó de possibilitar la construcció d’habitatge protegit, i que 
ara era el moment de fer-lo i que aquest conveni faria possible la promoció d’habitatge 
públic (874)  més important de Gavà, ciutat que ja es caracteritza per tenir un índex molt 
elevat d’aquest tipus de promocions. I a més a més aquesta actuació generaria nous llocs 
de treball localitzats.  En relació a la qüestió de si haurien de ser de lloguer, va dir que ara 
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no es discutia d’això, i que seria més endavant quan, dintre de les diferents tipus (règim 
especial, règim general, concertat), es determinarà quins han de ser destinats a lloguer. Es 
va referir també a que actualment el 70% del Pla Municipal de l’Habitatge estava en 
execució, i en relació a la intervenció del PP, tot i recordant-li que aquests temes es 
discutien també en el si del Consell d’Administració de GTI, S.A., com administració 
actuant que era i en el que el PP tenia un conseller, si que es va comprometre a fer un 
monogràfic sobre com està el desenvolupament del Pla de Ponent, amb tots els grups i 
especialment amb els que li van donar suport. Sobre les prioritats en matèria 
d’equipament l’Alcalde va recordar el que havien dit sempre, que el pla es desenvoluparia 
amb els equipament necessaris i que aquest desenvolupament era al llarg de molt de 
temps, afegint que el polisportiu tal vegada no seria el primer equipament ja que havia 
altres en perspectiva (CAP, Parc de Bombers, etc.). Per acabar va insistir (com ho havia 
fet la Tinent d’Alcalde, Sra. Raquel Sánchez) en que era un fet històric poder afrontar la 
construcció d’aquest gran paquet d’habitatge públic, habitatge públic que, 
independentment de les polèmiques que pugui generar el Pla de Ponent, venia a 
demostrar la bonhomia del propi planejament amb l’aportació a Gavà d’un percentatge de 
habitatge públic de manera exemplar. 

 
 

7 - PROPOSTA DE RESOLUCIÓ PRESENTADA PER GRUP MUNICIPAL 
D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA (ERC), PER A LA 
CONSTITUCIÓ A GAVÀ DEL CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL DE LA 
CIUTAT. 

 
La proposta de resolució presentada pel Grup municipal d’ERC per a l’aprovació inicial de la 
creació i constitució a Gavà del Consell Econòmic i Social de la Ciutat, i la modificació del 
Reglament marc dels consells municipals de participació sectorial de Gavà mitjançant l’addició 
de l’Annex V amb les disposicions específiques relatives a l’esmentat  Consell, no va resultar 
aprovada atès que en la votació va obtenir sis (6) vots a favor (2 ERC, 3 PP i 1 CiU), catorze 
(14) en contra (12 PSC i 2 ICV-EUiA)  i  una (1) abstenció (C’c), sense aconseguir, per tant, 
el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Lle i municipal i de règim 
local de Catalunya. 

---------- 
 

El Sr. Reyes, com a portaveu del Grup municipal d’ERC, d’entrada es va referir breument – 
per no fer-lo, digué, massa ferragós - a l’origen i esdevenir de la Proposta de Resolució que 
finalment havia estat inclosa  a l’ordre del dia de la sessió plenària. Havien presentat 
inicialment una Proposta de resolució amb la mateixa finalitat i contingut substancial, per 
bé que finalment (en base a una nota al respecte de la Secretaria General) l’havien adaptat 
formalment al que estableixen tant el ROM com el vigent Reglament marc d’organització i 
funcionament dels consells municipals de participació ciutadana. Per aquest motiu havien 
presentat una memòria, el text concret de l’acord a adoptar, i el corresponent Annex V al 
Reglament marc esmentat amb les normes específiques del Consell econòmic i social.  
 
Feta aquesta explicació prèvia el Sr. Reyes es va referir a l’Exposició de Motius de la 
Proposta, on constaven les raons en base a les quals demanaven la creació i constitució del 
Consell Econòmic i Social de la Ciutat, dient que en uns moments com els actuals de crisi 
econòmica era palesa la necessitat de constituir un ens permanent i específic de tipus 
participatiu on s’ hi trobin representats els sindicats amb més presència en les principals 
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empreses de la ciutat, les entitats patronals, agrícoles i del comerç i de la comarca, i amb els 
regidors que designats per l’alcalde i el Ple, què amb l’ objectiu d’ impulsar un disseny 
propi i original de futur per la ciutat, des d’un òrgan participatiu i deliberatiu. A tal efecte 
des del CES que proposem es constitueixi, s’ efectuarà una tasca de prospecció, planificació 
i coordinació econòmica amb criteris de cohesió social i de sostenibilitat, amb un constant 
procés de seguiment i valoració. Aquestes funcions bàsiques de caràcter consultiu i 
informatiu es concreten, entre altres, en l’ anàlisi i estudi d’ aquelles qüestions que 
incideixen en el marc de l’activitat econòmica i social; per tant sobre l’ ocupació, l’ atur, la 
programació de formació ocupacional, l’ estudi sobre els recursos materials i humans, les 
activitats empresarials, i en general l’ impuls de la promoció econòmica i social del 
municipi, trobant les seves especificitats i el seu segell propi i tenint en consideració l’ 
entorn que ens envolta. És també – va dir el Sr. Reyes - l’ instrument més idoni per 
assenyalar i impulsar els programes estratègics de ciutat i per col·laborar en l’ establiment 
dels pactes que per al desenvolupament econòmic, l’ ocupació, la immigració i la cohesió 
social afrontin els actuals reptes de Gavà, i assenyalin els nous objectius, canvis, necessitats 
i oportunitats per a la millora del desenvolupament econòmic de la societat, la recerca, la 
busca de noves opcions, la millora de la qualitat de l’ ocupació i dels serveis i també la 
tasca de fer un front comú davant instàncies superiors amb l’ objectiu d’ assolir una ciutat 
més prospera, sostenible i justa. En aquest sentit el CES pot esdevenir un instrument de 
consens i concertació per impulsar estratègies i mesures que a la fi milloraran la qualitat de 
vida de la ciutadania i al mateix temps ha de millorar, també, la competitivitat de l’ 
economia local des de la participació i l’ anàlisi dels agents implicats. 
 
Finalment, i com a funcions específiques del CES la creació del qual demanaven, el 
portaveu del grup d’ERC, va enumerar les següents: Estudiar i aconsellar el Ple Municipal 
en matèria econòmica i social, amb caràcter informatiu. Discutir, elaborar i aprovar una 
proposta de Pla Estratègic de Gavà. Previ acord de majoria qualificada i amb informe 
motivat, proposant la inclusió en l’ordre del dia dels òrgans de govern del Consistori de 
temes econòmics. Fer propostes concretes d’actuació que millorin l’economia de la ciutat, 
especialment aquelles que tinguin caràcter estratègic. Dictaminar sobre els projectes 
municipals de l’àmbit econòmic i social. Analitzar, debatre i proposar solucions a les 
diferents problemes econòmics. Marcar prioritats quan s’elaborin els pressupostos generals  
de l’Ajuntament. Incentivar estudis d’investigació, seguiment i observació de la realitat 
econòmica de la ciutat. Realitzar el seguiment de la instal·lació i/o funcionament d’activitats 
susceptibles d’incidir de manera important en l’economia de la població. Fer propostes que 
facilitin el procés d’assoliment d’una economia sostenible. Promoure el debat obert i 
rigorós, que condueixi a posicionaments consensuats. Qualsevol altra funció que es cregui 
interessant d’incorporar, si així ho decideix el Ple de l’Ajuntament a proposta del Consell o 
per iniciativa pròpia. 
 
Acabada presentació de l’objecte i contingut de la Proposta per part del grup municipal 
que l’havia presentat, el Sr. Alcalde, va dir que donaria la paraula a la Sra. Laura Barrufet 
per defensar la postura de l’equip de govern i, posteriorment, a la resta de grups. 
 
La Sra. Laura Barrufet, Regidora Delegada de Promoció Econòmica i Participació 
Ciutadana, en la seva primera intervenció va dir que la creació d’un òrgan de concertació 
que posi en contacte els diferents agents socials implicats en la dinàmica econòmica, la 
formació i l’ocupació podia ser de gran ajut per poder dissenyar i executar estratègies i 
accions de promoció econòmica i així ho van considerar els grups de l’equip de govern 
dons ho incorporaven en els seus programes electorals   i va quedar reflectit en una de les 
línies de treball  del Programa Actuació Municipal. Era per això que s’alegraven de que el 
grup municipal  d’ERC estigués treballant en la mateixa línia que l’equip de govern, ja 
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que serà més  fàcil arribar a acords. Fins aquí – va dir - podem estar d’acord, en la 
necessitat d’aquest espai de trobada; i de fet l’equip de govern hi està treballant des de fa 
temps, tal i com es va explicar en la Junta de l’IMPAC. Però els objectius que ens 
marquem son més amplis, més agosarats i amb més especificitat: hi ha dos aspectes en 
que no hi podem estar d’acord i és el que converteix en un no el nostre vot. Per una 
banda: El que dóna caràcter a aquest espai, el que condiciona aconseguir o no els 
objectius marcats és la composició del mateix. De la composició se n’extreu la dinàmica 
que seguirà i quin és el caire que agafarà el propi consell. Pensem que la proposta feta pel 
seu grup no té en compte aspectes que per a l’equip de govern són primordials: Volen un 
Consell on hi hagi cohesió social, però manquen representants de l’educació: per exemple 
representants de la universitat, en aquest cas UPC campus de la Mediterrània de 
Castelldefels. Es deixen entitats per a la igualtat, com les Dones empresàries del Baix 
Llobregat, Dones Progressistes o l’Institut Català de les Dones. També manquen entitats 
supramunicipals que poden donar una visió més amplia i ajudar a cohesionar el territori: 
Diputació de Barcelona, per exemple, el Departament de treball de la Generalitat, Consell 
comarcal del Baix Llobregat o la Cambra de Comerç. Fins i tot podria haver algun 
representant de les entitats financeres. No només hi ha d’haver patronals i sindicats. 
 
Per una altra banda: Volem anar una mica més enllà del que ERC proposa. L’equip de 
govern ha de propulsar iniciatives amb els objectius clars, adoptant mesures concretes i que 
s’adaptin a la necessitats de cada moment, i en aquest cas que ajudin a paliar la situació 
actual i que permetin treballar en la mateixa direcció. És per això que en lloc d’un Consell 
de caire més consultiu, proposem anar més enllà amb la creació d’un Pacte Local per a 
l’Ocupació. El Pacte Local per a l’Ocupació ens permet elaborar unes línies de treball ja des 
de l’inici concretes, on tots els components hi estan d’acord,  però no només en participar 
sinó  que es comprometen en arribar a assolir els objectius marcats. Per aquests motius la 
Sra. Laura Barrufet va avançar que votarien en contra de la Proposta. 
 
El Sr. Ibáñez, per part de C’s, digué que, després d’haver estudiat la proposta i haver-la 
comentat en el si de la Comissió Informativa, i tot i que podria ser un bon moment per crear 
un consell econòmic i social, entenia que la seva estructura responia al que era l’estructura 
clàssica o model dels diversos consell de participació que hi havia a l’ajuntament, afegint 
que tenia serioses dubtes de que aquest CES fos operatiu i pràctic, pensant que seria un 
consell més, que es reuniria periòdicament, però sense aportar res, o millor dit, que tingués 
poc en compte les aportacions que en el mateix es poguessin fer. En tot cas i a judici seu, 
s’hauria de canviar la composició actual, massa polititzada 
 
El Sr. Llobet, com a portaveu del PP va dir d’entrada que el seu grup creia que s’estava 
davant d’una bona iniciativa. Feia poc – va dir - que acabava de llegir les dades de l’atur a 
Gavà corresponents al mes de setembre, amb 2.206 aturats més, un increment del 35,8% en 
relació al mateix mes de l’any anterior, i una taxa d’atur de l’11’3%. Era a la vista 
d’aquestes dades que creia que qualsevol aportació al respecte dels grups de l’oposició era 
bona. Encara més, aquesta iniciativa l’hagués de tenir el mateix equip de govern. D’altra 
banda calia tenir en compte que del que es tractava era de la simple aprovació inicial, amb 
el posterior i reglamentari període d’informació publica i al·legacions, amb la qual cosa tots 
– govern i oposició – podien fer aportacions (ell mateix podia estar d’acord amb algunes de 
les observacions que havia fet la Sra. Barrufet) de cara a poder constituir en els propers 
mesos un consell econòmic i social a Gavà. Va concloure la seva intervenció dient que li 
semblava o tenia la sensació de que el que no interessava era aprovar una proposta 
presentada per l’oposició, perquè la iniciativa – i més en aquest moments – era una bona 
iniciativa, i per tant la votarien a favor. 
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El Sr. Castellano, de CiU,  va dir que en certa manera venia a coincidir, d’una banda,  amb 
el Sr. Ibáñez, ja que, com havia posat de manifest en el si de la Comissió Informativa,  
pensava també que el Consells actuals tal vegada donaven  una imatge externa de 
participació quan en realitat eren poc operatius, i d’altra, també coincidia amb el Sr. Llobet 
en la sensació de que la proposta d’ERC no s’acceptava en la mesura que no provenia de 
l’equip de govern, sinó d’un grup de l’oposició. Sobre la proposta – digué – es pot discutir 
el redactat, els objectius del CES, la seva composició, etc., però el fons és bo i positiu, 
afegint el Sr. Castellano que CiU quan veia que una proposta de l’equip de govern era 
positiva per a la ciutat (com acabava de passar amb el Conveni amb l’IMPSOL, per poder 
construir habitatge protegit) la recolzava, mentre que per part l’equip de govern no 
s’actuava igual. Aquesta postura li sabia greu, i com creia que la proposta d’ERC era bona, 
encara més en la situació actual, va avançar que votaria a favor. 
 
La Sra. Emma Blanco, a banda del que havia dit la Sra. Barrufet, va voler afegir que com a 
portaveu del grup d’ICV-EUiA compartia la preocupació de tots per la participació 
ciutadana, tot i recordant alhora que la democràcia participativa implicava també 
corresponsabilitat i s’enriquia mitjançant l’aportació de parers i solucions per part de tots – 
polítics i membres d’associacions, sindicats, veïns i veïnes - els que integraven els 
organismes mitjançant els quals s’instrumentava la participació ciutadana. Ara bé, no 
necessàriament havia d’identificar-se participació ciutadana amb Consells Sectorials, ja que 
– va dir- la participació era quelcom més ampli i la via dels Consells no era l’única.  En 
aquest sentit va defensar la via que utilitzava l’equip de govern d’un Pacte per l’Ocupació, 
que era una aposta innovadora, més ampla i transversal de participació, com s’estava fent 
en altres camps com era per exemple amb el Pla d’Igualtat, negant que es tractés 
simplement de desestimar una proposta per simple fet de haver estat presentada pels grups 
de l’oposició, sinó d’una manera diferent d’entendre la participació, no reduïda 
exclusivament als Consells Sectorials. 
 
En el seu torn com a ponent de l’assumpte inclòs en aquest punt de ordre del dia de la sessió 
el Sr. Reyes digué que intentaria, tot i que fos de manera sintètica, donar resposta al que fins 
ara s’havia dit. I així, enfront les posicions del PSC i ICV-EUiA, digué que era evident que 
la composició del CES podria ser una altra, i evidentment, tenint qui tenia la majoria, la 
composició final efectivament reflectiria aquesta majoria. Ara bé, l’equip de govern no 
havia donat cap pas previ per buscar un consens, i ara – va dir el Sr. Reyes – simplement es 
buscava un argument per tal de rebutjar la proposta que ERC havia presentat. Per altra 
banda, i a més a més, la postura de l’equip de govern comportava una trampa tècnica o 
reglamentària: S’obligava a qui formulava la proposta a presentar-la acompanyada d’un 
Reglament i una concreta composició del Consell, per a tot seguit desestimar-la perquè el 
Reglament o la composició del consell eren millorables. Si això era així, i així – a judici del 
regidor d’ERC – era, el que s’havia de fer era discutir, esmenar, trobar un consens. Però no, 
la proposta – i en això coincidia amb els altres grups de l’oposició – no s’acceptava pel 
simple fet d’haver estat formulada per ERC, uns dels grups municipals de l’oposició. 
D’altra banda, l’argument de que el Pacte per l’Ocupació era l’instrument idoni en aquest 
cas, era – va dir el Sr. Reyes – un argument de mal pagador, ja que en tot cas el Pacte 
d’Ocupació no seria sinó una part de les qüestions socio-econòmiques que interessen i 
preocupen als ciutadans.  Després de manifestar que coincidia en gran part amb les 
afirmacions dels grups de l’oposició posant en dubte la plena operativitat dels consells 
sectorials (participació massa institucionalitzada i encorsetada pel ROM), va dir que es 
podran fer tots els pactes que es vulguin, però si en algun moment era idònia o necessària la 
creació i constitució del CES era en aquests moments, i va avançar el Sr. Reyes que si 
l’equip de govern es decidia per crear el Consell, ERC el votaria favorablement fins i tot en 
el cas de que no li agradés la seva regulació o composició. La proposta d’ERC, segons el 
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Sr. Reyes, no era cap disbarat, prova d’això era que un CES amb una regulació i 
composició semblant tenien entre d’altres els ajuntaments de Sant Boi, Castelldefels, 
Viladecans (que finalment van agafar com a model), fins i tot el Consell Comarcal. 
¿S’equivoquen tos els ajuntaments dels voltants i – va dir - encerta només el de Gavà?. Va 
tancar el Sr. Reyes la seva intervenció dient que era difícil d’explicar el vot negatiu de 
l’equip de govern, alhora que volia agrair als grups del PP, CiU i fins i tot al C’s, les seves 
intervencions, ja que creia que havien entès bé quina era la voluntat i l’esperit de la 
proposta d’ERC. 
 
La Sra. Barrufet, en una nova intervenció i en primer lloc va dir que volia deixar clar que la 
participació a través dels consells de participació ciutadana a Gavà si que funcionava, i que 
moltes de les línies sorgides en el si dels mateixos s’estaven executant. Tot seguit afegir que 
semblava que la proposta d’ERC era novedosa però rebutjada per l’equip de govern en la 
mesura  que l’havia presentat un dels grups municipals de l’oposició, i això no era cert. Des 
de feia temps l’equip de govern ja s’havia fet aquesta reflexió (la de crear o no un CES) i 
s’havia decantat per anar un pas més enllà, creient que en aquest moment era més important 
el Pacte per l’Ocupació, a banda de que cap grup de l’oposició s’havia interessat o havia 
preguntat què s’estava fent en aquest camp o si s’anava o no a crea el CES. 
 
També a Sra. Emma Blanco va intervenir per segona vegada per posar de relleu que en 
definitiva tots estaven d’acord en la necessitat de treballar de manera participativa en aquest 
camp, per bé que la discrepància radicava en els instruments concrets de participació a 
utilitzar en aquest cas, afegint que realment era un contrasentit criticar – com havien fet els 
grups de l’oposició – els consells sectorials de participació ciutadana a Gavà, i alhora 
presentar o estar a favor de la creació d’un nou consell. No es pot dir que la participació 
ciutadana a Gavà no funciona. I davant el exemple de que el model de CES presentat venia 
funcionant en els municipis limítrofes, la portaveu d’ICV-EUiA digué que, a banda de que 
era possible que el que en altres ajuntaments  era bo a la nostra població no funcionés, i era 
convenient que cadascú estudiés i determinés els mecanismes propis i idonis de 
participació, el que passava era que en aquest cas, a més a més de la creació d’un CES, hi 
havia altres instruments de participació, i en aquest cas s’optava pel Pacte per a l’Ocupació. 
 
Finament el Sr. Alcalde, abans de donar per acabat el debat d’aquest punt i passar a la 
votació, va voler fer la precisió de que ningú l’obligava al Sr. Reyes a presentar una 
proposta de resolució, ja que disposava també d’uns altres instruments reglamentaris al seu 
abast com formular una pregunta, en el sentit de interessar-se per què estava fent 
l’Ajuntament  en aquest camp, o fer un prec, demanant a l’equip de govern la creació del 
CES. Per tant no es podia parlar de que hi havia estat objecte d’una trampa tècnica o 
reglamentària, com havia donat a entendre  el portaveu d’ERC.  

 
 
8 - INICIACIÓ TRÀMITS ADJUDICACIÓ D’UN DRET DE SUPERFÍCIE SOBRE UNA 

PARCEL·LA DEL BARRI DE LA SENTIU DESTINADA A LA CONSTRUCCIÓ 
D’UN CENTRE DOCENT,  DE  GESTIÓ PRIVADA. 

 
PRIMER.- Iniciar els tràmits per a l'adjudicació d’un Dret de Superfície sobre una parcel·la 
del barri de la Sentiu destinada a la construcció d’un centre docent, de gestió privada. 
 
SEGON.- Aprovar el Plec de Condicions Regulador del Dret de Superfície. D'acord amb allò que 
disposa el Reglament de Patrimoni dels ens locals, la documentació i el plec de condicions 
quedaran exposats al públic (en la Secretaria General de l'Ajuntament, en hores d'atenció al 
públic) a l'objecte que, durant el termini dels 20 dies hàbils següents al de publicació del 
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corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província, puguin presentar-se reclamacions i 
al·legacions, les quals seran resoltes per aquest mateix òrgan municipal.  
 
Al mateix temps s'anunciarà la iniciació dels tràmits per a l'adjudicació del Dret de Superfície, la 
qual, a la vista de les reclamacions i al·legacions, si n'hi haguessin, s'ajornaria si fos necessari.  
 
L’acord va ser aprovat per catorze  (14) vots a favor (12 PSC, 1 CiU i 1 C’s), cap en contra i set 
(7) abstencions (3 PP, 2 ICV-EUiA i 2 ERC), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 

---------- 
 

Abans d’obrir un torn de paraules el Sr. Obispo, com a Tinent d’Alcalde de Governació i 
Espai Públic i president de l’Àmbit del qual provenia la proposta, la va presentar dient – 
en síntesi – que en el seu dia la societat municipal GTI, S.A., per mandat municipal, va 
convocar un concurs per tal de veure i estudiar els diferents usos i viabilitat que tenien 
tres parcel·les d’equipament situades en la platja, Can Torelló i La Sentiu. En relació a 
aquesta última, la plica guanyadora va ser una que proposava i veia viable la construcció 
d’un centre docent, de gestió privada. Era amb aquests antecedents que es portava a 
aprovació del Ple  iniciar els tràmits per a l'adjudicació d’un dret de superfície sobre 
l’esmentada parcel·la del barri de la Sentiu per  a la construcció d’un centre docent, de 
gestió privada, conforme als plecs de condicions – tècniques i administratives – els aspectes 
més rellevants dels quals havien estat explicats a la sessió de la corresponent comissió 
informativa. 
 
El primer grup en intervenir va ser el de CiU, avançant el Sr. Castellano que el seu vot seria 
a favor ja que considerava que aquesta era una bona proposta, i que si en altres casos i 
indrets de la ciutat en que aquesta formula s’havia utilitzat havia donat bon resultat i havia 
servit per dinamitzar la zona, aquesta vegada i més en la situació actual podia donar també 
bon resultat. Després va expressar el desig de que es tingueren en compte també les 
aportacions o preocupacions dels habitants de la zona. I finalment va dir que li sabia molt 
greu que dintre de l’equip de govern (PSC/ICV-EUiA) hi haguessin posicions diferents 
sobre aquest mateix assumpte, ja que – va dir – el govern municipal s’ha de visualitzar unit 
en les decisions que pren, i en la Comissió Informativa de l’Àmbit de Governació i Espai 
Públic un grup (PSC) havia votat a favor mentre que l’altre (ICV-EUiA) s’havia decantat 
per l’abstenció. En qualsevol cas recordin – va dir – que CiU votarà a favor. 
 
Per part del grup d’ERC el seu portaveu - Sr. Marcel·lí Reyes – va dir que sobre aquest punt 
hi havia dos aspectes a assenyalar: D’una banda el factor de revitalització de l’economia 
local que podia suposar la construcció d’aquest equipament, element positiu evidentment, 
però d’altra no es podia obviar el tipus d’equipament que s’anava a construir, una escola 
privada, darrera de la qual sempre hi havia la conjuminació de tres elements, educació, 
negoci i ideologia. A més a més es tractava d’un centre pensat per als anys dels sistema 
d’educació obligatòria, i resultava que a Gavà (a diferència d’altres poblacions) existia un 
desequilibri evident entre l’escola pública i la privada.  Finalment, el centre es situarà en un 
barri en que els hipotètics alumnes seran els del Pla de Ponent encara no executat, i entre 
tant haurà de buscar els alumnes d’algun lloc i suportar els alts costos que impliquen les 
obligacions derivades dels plecs de condicions, que faran que acabi sent sent un centre 
d’èlit, per la qual cosa ERC es decantava per a l’abstenció en aquest punt.  
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La Sra. Emma Blanco, com a portaveu del grup de ICV-EUiA i alhora integrant de l’equip 
de govern, en resposta al que havia dit el Sr. Castellano, va precisar d’entrada que l’equip 
de govern tenia la sort de que estava format per tres partits, o millor dit per un partit (PSC) i 
una coalició electoral formada per dos partits, ICV i EUiA, tots ells amb els seus propis 
programes electorals, amb un programa de govern comú però també amb uns matisos que 
enriquien el govern de la ciutat. Dit això va justificar el vot del seu grup municipal, que va 
avançar que seria d’abstenció, dient que, d’una banda, de la utilització de les propietats 
públiques per obtenir recursos amb els quals nodrir la hisenda municipal  no estarien en 
contra, especialment en els moments actuals de crisi, sinó que s’havia de valorar les 
propostes concretes que en cada cas es presentaven., com aquest cas en que en els plecs de 
condicions es valorava la utilització d’instal·lacions esportives i culturals no solament per a 
la gent del barri sinó també per al conjunt de l ciutat. Ara bé, també era cert que l’educació 
privada no era una de les prioritats de la coalició, altrament el seu model era l’escola laica i 
coeducativa, per la qual cosa finalment es decantaven per votar abstenció. 
 
El grup del PP, mitjançant el portaveu Sr. Llobet, va avançar també que s’abstindria però 
volia justificar el perquè. No estaven – va dir el Sr. Llobet - en contra del plantejament que 
en aquest cas feia l’equip de govern, ni estaven en contra de buscar mecanismes de captar 
recursos per a la ciutat ni de la participació privada en la gestió dels equipament públics. 
Però la mateixa qüestió que plantejaven ara, també el PP la va plantejar quan es va tractar 
de l’equipament escolar a Gavà Mar, tot i que en aquella ocasió finalment  l’equip de 
govern es va decantar per la ubicació d’un col·legi públic: si el centre que es construirà a La 
Sentiu ha de ser un col·legi privat concertat, el recolzaran, si és d’èlit es reserven el vot i tal 
vegada s’abstindran.  Ara per ara, com que, va dir el portaveu popular, no estaven en contra 
del concurs, s’abstindrien, per a, posteriorment, veure com es desenvolupava el 
procediment, qui es presentava i quin model de col·legi volia fer, i llavors decidir el vot en 
funció del que finalment l’adjudicatari del concurs anava a fer. 
 
La darrera intervenció abans de sotmetre a votació aquest punt de l’ordre del dia va ser la 
del tinent d’alcalde qui va dir que en alguna ocasió ja s’havia informat als veïns de la idea 
d’aquest concurs i que serien informats del procés. Respecte al fet de vots diferents dels 
grups integrants de l’equip de govern, el Sr. Obispo va dir que la Sra. Blanco ja havia 
donat les explicacions oportunes i respectaven el seu posicionament. Va dir també que 
ERC no havia de tenir dubtes de que no es deixaria de banda l’escola pública, que 
seguiria sent protegida per l’equip de govern i que no resultava perjudicada en aquest cas 
ja que en el Pla de Ponent es preveia concretament un equipament per un col·legi de 
titularitat i gestió pública. Finalment, digué al PP que no solament es tractava de generar 
recursos per a l’Ajuntament sinó també de generar activitat econòmica per a la ciutat, de 
crear nous llocs de treball i, va destacar també, fer possible – com havia de constar en el 
projecte o proposta dels concursants – la utilització de determinades instal·lacions 
esportives i culturals fora d’horari lectiu no solament per la gent del barri sinó de tota la 
ciutat, cosa que vindria també a estalviar la inversió municipal que en cas contrari faria 
falta. Va dir també que el que es plantejava al concurs era en principi no un col·legi 
concertat sinó privat, i que en la platja des del primer moment el PSC va defensar i lluitar 
perquè l’equipament fos un col·legi públic, de la mateixa manera que defensaven i 
lluitarien perquè també en el Pla de Ponent el col·legi fos públic. 
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9 - EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS 
NÚM 12/2008 DE L’AJUNTAMENT 

 
PRESSUPOST GENERAL 2008 

 
PRIMER.- Aprovar inicialment l'expedient de modificació de crèdits dins del pressupost general 
de l'Ajuntament que es relaciona,  de l'any actual, incoat per fer front a una sèrie d'obligacions 
municipals de caràcter urgent, per a les quals no hi ha crèdit pressupostari, en uns casos, o és 
insuficient en altres. 
 
L'estructura de la modificació de crèdits és la següent: 
 
EXP NÚM 12/2008  AJUNTAMENT DE GAVÀ 

MODIFICACIÓ PRESSUPOST DE DESPESES 
  
TRANSFERÈNCIES POSITIVES 656.050,00 
  
T O T A L 656.050,00 

 

F I N A N Ç A M E N T 
  

TRANSFERÈNCIES NEGATIVES 656.050,00 

T O T A L 656.050,00 
 

SEGON: Que un cop transcorregut el termini d’exposició al públic a l’efecte de reclamacions i 
al.legacions, previst als articles 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, sense que s’hi hagi interposat cap reclamació o al.legació , s’entengui definitivament 
aprovat l’expedient de modificacions de crèdit  núm 12/2008 del pressupost de l’Ajuntament 
corresponent a l’exercici 2008. 
 
L’acord va ser aprovat per catorze  (14) vots a favor (12 PSC i 2 ICV-EUiA), sis (6) en contra 
(srs. Llobet, Sáez i Engli del PP, Sr. Reyes i Sra. Jiménez d’ERC, i  Sr. Ibáñez de C’c) i una (1) 
abstenció (1 CiU), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius 
que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), 
quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

El debat previ a la votació d’aquest punt de l’ordre del dia es va iniciar amb una exposició 
prèvia de la tinent d’alcalde de Coordinació i Planificació Estratègica, Sra. Raquel 
Sánchez, qui va dir que es tractava d’un expedient de Modificació de Crèdits en la seva 
modalitat de transferències, en el qual es minoraven tot un seguit de partides (que 
figuraven a l’expedient) en les quals, sense deixar de complir els objectius plantejats, 
s’havien produït estalvis, per tal d’atendre nous requeriments. S’utilitzava també la major 
disponibilitat de fons per a inversions, com a conseqüència del refinançament del deute 
municipal, reforçant les partides de Via Pública, i d’altres dels capítols VI i V. 
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En el torn corresponent als grups municipals, va demanar en primer lloc la paraula el Sr. 
Ibáñez,  qui va començar dient que ens trobaven novament davant la necessitat de fer 
front a – es deia – noves necessitats de caràcter urgent, per bé que si es feia una anàlisi de 
les partides més grans o més importants ens adonàvem de que, per exemple, es destinava 
a vies públiques 300.000 €, 50 milions de les antigues pessetes, amb un increment 
respecte al Pressupost aprovat de no gens menys que del 13 %; també hi havia una nova 
aportació a PRESEC, S.A., probablement – va dir – per feines ja fetes, de 140.000; és 
adir, es tractava de xifres certament importants. D’altra banda, si s’anava a les 
transferències negatives es veia que hi havia 227.000 € que aquest any no es dedicarien a 
amortització de crèdits, com estava previst en el Pressupost del 2008, ja que, com a 
conseqüència d’haver renegociat el deute de l’Ajuntament, aquest any no havia que 
amortitzar res en base al termini de carència pactat. Però amb això – va dir el portaveu de 
C’c – l’únic que s’està fent és incrementar el deute i haver de pagar més interessos. 
Passant a altres partides més petites però interessants de ser analitzades, resultava curiós 
que es minorava ara tot un seguit de partides (comunicació postal, vestuari, etc.) que en el 
Pressupost per al 2009 no havien estat reduïdes. Per exemple, la partida del Gavà Bus, 
que en el Pressupost per al 2009 sofria un increment de 15.000 €, ara, uns mesos abans 
d’acabar l’exercici, es reduïa en 20.000 €. És a dir, havia un conjunt de petites partides, 
però que en conjunt apujaven a una quantitat important, que ara quedava demostrat que 
podrien haver estat rebaixades en el Pressupost per a l’any 2009. Va acabar la seva 
intervenció dient que tenia la sensació de que la gestió no era massa rigorosa, i que ho 
havia de ser  tant la gestió del Pressupost en el seu conjunt com també en la gestió del dia 
a dia. 
 
Per part del grup municipal d’ERC el seu portaveu, Sr. Reyes, va dir que, sense entrar en 
les xifres de l’expedient de Modificació de Crèdits, si volia mostrar el seu disgust pel fet 
de que, en el moment de la celebració de la sessió de la Comissió Informativa, les dades 
no estaven a disposició dels regidors, sinó que havien estat aportades desprès. Per tant el 
procediment havia estat incorrecte. I si a això s’afegia tot el que havia posat de manifest 
el Sr. Ibáñez, cosa que era innecessari tornar a repetir, el vot d’ERC no podia ser més que 
contrari a l’aprovació d’aquest expedient de Modificació de Crèdits. 
 
El debat va finalitzar amb la intervenció de la tinent d’alcalde ponent d’aquest punt, Sra. 
Raquel Sánchez. D’entrada va dir que a la Comissió Informativa es va portar l’expedient 
amb la documentació i xifres de la Modificació de Crèdits i que  va estar a disposició de 
tots els grups municipals que volguessin  consultar-lo. D’altra banda, en relació a la 
intervenció del representant de C’c, va recordar que el Pressupost era una previsió dels 
ingressos i despeses per a l’exercici corresponen, i que si bé els agradaria encertar sempre 
al cent per cent en les previsions fetes, també era cert que era impossible, per la qual cosa 
la llei preveia els mecanismes corresponents com era aquest de l’expedient de 
Modificació de Crèdits. També va dir que no es devia interpretar com que l’equip de 
govern incrementava determinades partides del Pressupost  del 2009 que s’haurien pogut 
retallar, afegint que les economies es devien precisament a l’esforç que s’havia demanat 
als diferents àmbits municipals, i que el resultat d’aquestes s’aplicaven a cobrir 
necessitats noves. Finalment, alhora que li recordava al Sr. Ibáñez que en la sessió 
plenària en la qual va ser aprovat el refinançament del deute municipal ja s’havia la 
finalitat amb que es feia, es va oferir al Sr. Ibáñez per explicar-li també la justificació 
detallada de les diferents partides que eren objecte de l’expedient de Modificació de 
Crèdits. 
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10 - ACORD DEL PLE DE L’AJUNTAMENT, COM A JUNTA GENERAL DE 
LA SOCIETAT PRIVADA MUNICIPAL “GTI, S.A.”, RELATIU AL CESSE DE 
CONSELLER DE G.T.I., S.A. DEL CONSELL D'ADMINISTRACIO 

 
PRIMER.- Disposar el cessament del Sr. JAUME VENDRELL AMAT com a membre del 
Consell d'Administració de la societat privada municipal "Gavanenca de Terrenys i Immobles, 
S.A.", a l'empara de les facultats previstes en l'art. 9 dels seus Estatuts, atesa la seva renúncia 
formulada mitjançant escrit de data 15 d’octubre de 2008, amb efectes des del dia 16 d’octubre 
de 2008. 
 
SEGON.- De conformitat amb allò que disposen els Arts. 108-1 i 109-1-a) del Text Refós de la 
Llei de Societats Anònimes, el Secretari del Consell està facultat per a elevar a instrument 
públic el present acord, per a la qual cosa també es faculta, de manera expressa i indistinta, 
als Consellers Srs. Joaquim Balsera García i Víctor Carnero López. 
 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ 

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, el Sr. Alcalde va dir que no  hi havia cap una pregunta 
formulada durant la passada sessió ordinària que encara restés per contestar, per la qual cosa es 
va procedir directament a donar compte i contestar els precs o preguntes que, prèviament i per 
escrit presentat més de vint i quatre hores d’antelació, havien estat formulades pel diferents 
regidors o grups amb municipals. Tot seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les 
interpel·lacions formulades i de les corresponents respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui el Sr. Alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el Grup Popular. 
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, Sr. Sáez, va exposar com antecedents que davant l’actual 
situació de l’economia espanyola, la principal preocupació dels governs havia de ser ajudar els 
ciutadans, comerciants i empresaris a través de mesures que contribueixin a pal·liar la crisi, 
reactivant l’economia. A nivell municipal, va afegir, una de les eines que més cal reforçar és la 
del comerç local. Potenciar el petit comerç ha de ser ara una prioritat pels Ajuntaments, i 
aprofitar que amb l’imminent època nadalenca el consum incrementarà. Si es potencia aquest 
context creant un entorn lúdic al voltant de les compres, s’afavorirà el consum, reactivant 
l’economia local, i oferint, de retruc, nous llocs de treballs. Al nostre municipi, com ja és 
conegut, hi havia instal·lat un fil musical a totes les zones comercials com l’Illa, que ajudava a 
aconseguir aquest fi. D’avant d’aquesta necessitat de potenciar el comerç local creant un entorn 
lúdic i distès, molts comerciants han traslladat al Grup Municipal del Partit Popular la 
conveniència de tornar a instaurar un fil musical a determinades zones de la nostra ciutat, per a 
vianants, on es centre tota l’activ itat comercial. Per aquest motiu, digué finalment el Sr. Sáez, es 
prega al govern municipal estudiï la possibilitat de tornar a instaurar el fil musical a l’Illa de 
vianants i la nova Rambla, tal com ja existia anys anteriors, ja que així s’aconseguirà crear un 
ambient lúdic durant aquestes festes de Nadal a les zones més comercials de Gavà, afavorint 
l’activitat econòmica i comercial de la nostra ciutat. 
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Per part de l'Equip de Govern va contestar el Tinent d’Alcalde Sr. José Obispo  dient que estava 
d’acord en la conveniència positiva del fil musical, però malauradament, una vegada estudiada i 
pressupostada la reparació, el cost --va dir-- és massa elevat com per afrontar-lo en aquests 
moments. Estem segurs de que, tot i que sense fil musical, la campanya de Nadal a la nostra 
ciutat es veurà impulsada i dinamitzada convenientment. En tot cas, des de l’àmbit de Comerç 
s’estan estudiant una sèrie d’activitats per aquesta dinamització. 
 
 
En un segon prec el Sr. Llobet, portaveu del grup popular, per raons –digué-- de la mala 
conservació en el que tornen a trobar-se els graons de les escales d`accés a l’andana de les vies 
de Renfe de l’estació de Gavà i el perill que suposa per a l’integritat física dels nostres ciutadans  
que volen accedir-hi a aquest servei, el Grup Municipal del Partit Popular formula al Equip de 
Govern un prec per tal que demani al operador de Rodalies de Renfe corregir el més aviat 
possible aquesta deficiència, ja que suposa un perill pels usuaris d’aquest mitjà de transport, a 
demés de dotar als graons de les escales d’adhesius per no relliscar. 
 
Va contestar-la també el Sr. Obispo dient que tenien en compte el prec i traslladarem la petició 
formal per tal de que Adif, empresa responsable de les infrastructures ferroviàries, dugui a 
terme les actuacions més convenients per corregir qualsevol situació de perill potencial per als 
usuaris i usuàries del servei de rodalies a la nostra ciutat. 
 
 
En un altra intervenció també del PP, el Sr. Engli, va exposar que, tradicionalment, a la Riera 
dels Canyars hi vivia una colònia d’ànecs però - va afegir - des de fa unes setmanes aquesta 
colònia ha desaparegut. Només cal anar fins la Riera per veure que ja no hi queda cap ànec. 
Alguns veïns de la zona expliquen que en un principi, abans de desaparèixer, havien vist els 
ànecs morts, i conseqüentment, han mostrat la seva preocupació al nostre grup municipal. Sobre 
aquesta circunstància el Sr. Engli va preguntar: Qui és el motiu pel qual la colònia d’ànecs que 
ha viscut tradicionalment a la Riera dels Canyars ja no hi sigui present? 
 
Va contestar la pregunta del PP el Sr. Obispo dient que no podien respondre d’allò no tenien 
constància. No hem trobat – va afegir - ni ens han comunicat l’existència de cap ànec mort a la 
Riera dels Canyars i no podem per tant ni confirmar ni desmentir allò que li han dit.  No obstant, 
Sr. Engli, els ànecs són aus migratòries i estem gairebé convençuts de que tornaran. 
 
 
Acabat el torn corresponent al PPC, es va iniciar el torn d’ERC 
 
En una primera intervenció el portaveu del grup, Sr. Marcel·lí Reyes, va recordar que, 
tradicionalment, el primer diumenge d’agost se celebrava a l’estany de la Murtra un aplec en el 
qual els vilatans de Gavà i Viladecans pescaven l’anguila. Tenint en compte – digué - l’èxit de 
participació que tenen actualment actes de caire tradicional com l’aplec de Sant Miquel, que tant 
han servit per conscienciar la ciutadania sobre la importància de preservar el patrimoni natural i 
patrimonial de Gavà, i que el mes d’agost és apte per celebracions de tipus familia r i col·lectiu, i 
que cal potenciar valors de preservació del medi ambient i de la cultura agrària, el Grup 
Municipal d’ERC presenta el següent Prec: Que s’impulsi per part de l’Ajuntament la 
recuperació del tradicional Aplec de la Murtra. Que es recuperi i es netegi l’entorn de l’estany 
de la Murtra. Que es rehabiliti l’observatori d’aus existent a la zona, molt malmès actualment. 
Que s’impulsin les activitats lúdiques adients. 
 
La regidora Sra. Dori Sanz,  en nom de l'equip de govern, va respondre que compartien la 
reflexió i estudiarien la proposta. Aquesta proposta, com moltes d’altres que configuren el 
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nostre imaginari col·lectiu, serà analitzada i tinguda en compte de cara a la seva, si s’escau, 
recuperació. És evident – va afegir - que la voluntat política de l’equip de govern és dur a terme 
les actuacions necessàries per preservar en les millors condicions possibles el nostre patrimoni 
natural, voluntat expressada objectivament en les tasques de conservació i manteniment que 
periòdicament es venen duent a terme en l’entorn de la Murtra i la Murtrassa. De fet, i responent 
al seu prec per rehabilitar l’observatori, aquesta tasca ja va ser portada a terme l’any passat per 
l’empresa municipal PRESEC dins d’una actuació que va incloure la neteja de l’espai i la 
vegetació. I efectivament, cal novament dur a terme les tasques de manteniment adients per 
mantenir les condicions de l’entorn del mirador, bàsicament pel que fa a la vegetació i la neteja, 
tasques que l’empresa municipal PRESEC té programades ja per dur a terme en les properes 
setmanes. La proposta d’impuls d’activitats lúdiques a l’entorn de la Murtra – va dir finalment 
la Sra. Sanz - serà considerada en el moment en que es plantegi la possibilitat de realitzar en 
aquell entorn litoral activitats concretes. 
 
 
Contestat el prec, la regidora d’ERC Sra. Marta Jiménez, va passar a formular una pregunta, per 
bé que abans i com antecedents, va exposar que en el Ple Municipal del passat 27 de setembre 
de 2007, el seu grup va fer una interpel·lació demanant al govern municipal que el nou Espai 
Maragall promogui l’exhibició de pel·lícules d’estrena en versió catalana, de forma rutinària, tot 
creant una programació municipal estable de cinema en català. En la resposta a aquesta 
proposta, va dir la regidora, el govern municipal va indicar que «l’Espai Maragall estava 
preparat per a la projecció de cinema, però que, de moment, aquestes projeccions es podien 
realitzar en format digital, tot i que s’estava estudiant la viabilitat tècnica de poder-ho fer en 
format 35 mm properament». Atès que recentment ha tingut lloc el Festival de Cinema de Drets 
Humans en aquest mateix Espai Maragall, digué finalment la Sra. Jiménez, el Grup Municipal 
d’ERC realitza la següent pregunta: En quin format s’han projectat les pel·lícules del Festival de 
Cinema? Venien en format digital o en format 35 mm? .  Les projeccions de les pel·lícules del 
Festival de Cinema s’han realitzat amb equip llogat o equip propi?. Atès que fa un any s’estava 
estudiant la viabilitat tècnica de poder projectar pel·lícules en format 35 mm, a quina conclusió 
es va arribar?. L’equipament necessari per projectar pel·lícules en 35 mm, està ja instal·lat 
definitivament a l’Espai Maragall, o s’ha de llogar per a cada ocasió que sigui necessari? 
 
Va contestar el Sr. Víctor Carnero, qui digué que, com vostè sap, del 17 al 19 d’octubre es va 
celebrar el Gavà Món Mostra de Cinema i Drets Humans de la ciutat de Gavà, on es van 
projectar pel·lícules en castellà i català en format digital.  Respecte a l’equip de projecció, es 
tracta d’un equip propi. Es va valorar econòmicament la proposta, establint-se aquesta prop dels 
70.000 €. Respecte al quart apartat de la pregunta, s’hauria de llogar en cada ocasió que fos 
necessari.  
 
 
La tercera intervenció corresponent a ERC va anar a càrrec del Sr. Reyes,  qui sobre el tema dels 
processos de selecció de personal va exposar que, en transcurs del procés selectiu per a l’ingrés 
com a funcionari/ària de carrera de l’escala d’administració general, subescala administrativa, 
grup C (subgrup C1) convocat per acord de la Junta de Govern Local de 13 de novembre de 
2007, les proves del qual van començar a tenir lloc el 22 d’abril de 2008, es va realitzar, segons 
consta en acta, un prec, per part del secretari del tribunal, que demanava: «que l’òrgan 
competent municipal, faci una revisió en profunditat de les proves que integren el procediment 
de selecció de personal administratiu per promoció interna, ja que es considera que la seva 
execució i interpretació, pot crear situacions de desprestigi professional de caràcter irreparable i 
no s’ajusten a la realitat organitzativa i funcional de l’Ajuntament de Gavà». En la mateixa 
sessió, segons també indica l’acta, la vocal del Tribunal va considerar convenient «una revisió 
dels processos selectius de promoció interna, de forma que es concreti de manera clara i precisa 
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els elements a valorar en la prova psicotècnica, i que es realitzi, en cas que la direcció de 
Recursos Humans decideixi no eliminar-la, a l’inici del procés per evitar que les persones 
aspirant que no la superin hagin de patir tot el desgast del procés, i també per evitar l’especial 
frustració de ser eliminats en el moment, en què, per la seva puntuació en la resta del procés, es 
tenen molt altes expectatives d’assolir la promoció». Per aquest motiu – digué el Sr. Reyes - 
efectuem la següent pregunta: Té previst el govern municipal fer algun canvi en els processos de 
selecció de personal, pel torn de promoció interna? 
 
En relació a la qüestió plantejada per ERC, la Sra. Raquel Sánchez va respondre, en primer lloc, 
al igual que en la resta dels processos selectius, l’Ajuntament vetlla per a que la promoció 
interna a la nostra organització es realitzi mitjançant processos selectius que garanteixin els 
principis constitucionals d’igualtat, mèrit i capacitat. En concret, el procés per a la promoció 
interna ha de ser un instrument que garanteixi que els empleats que adquireixin les 
competències i requisits necessaris per a progressar en la seva carrera professional, ho puguin 
fer adequadament. Per tal d’avaluar les competències i requisits dels candidats, va dir la tinent 
d’alcalde, l’Ajuntament utilitza tot un conjunt de proves, l’elaboració de les quals és una tasca 
essencial i de gran transcendència per tal de garantir la qualitat i la transparència del procés 
selectiu; per això encarrega cada una de les proves a diferents especialistes en cada matèria o 
prova a desenvolupar. El plantejament d’aquest Ajuntament a l’hora de triar les proves que 
formen part dels processos selectius no ha volgut únicament centrar-se en processos 
memorístics o de valoració dels coneixements pràctics o teòrics. També, ha considerat del tot 
necessari valorar la possessió de determinades aptituds, habilitats o qualitats personals dels 
candidats, mitjançant les proves psicotècniques , que s’adequaran, en tot moment i en totes les 
proves de cada convocatòria, a les característiques objectives dels diferents llocs de treball. Per 
garantir, en el cas de les proves psicotècniques, que les proves es realitzen de manera fiable, 
sobre la base de criteris científics i amb plena objectivitat, l’Ajuntament encomana la seva 
realització a professionals externs i l’assessorament a especialistes en la matèria. M’agradaria 
fer especial incidència – va dir també la Sra. Sánchez - en el fet que d’acord amb el que 
s’estableix a les normes bàsiques en matèria de la Funció Pública, totes les bases de les 
convocatòries per a la selecció d’aquest Ajuntament, especialment les de promoció interna, han 
estat consensuades amb els representants dels empleats públics (Junta de Personal i Comitè 
d’Empresa) i validades per ells mateixos. Tot i així val a dir que la política de Recursos Humans 
d’aquest Ajuntament estableix els criteris i mecanismes per a revisar permanentment els seus 
instruments de selecció per tal d’aconseguir la major eficàcia i eficiència a l’hora de seleccionar 
als seus empleats. En concret apuntar que les bases de cada convocatòria es fan de forma 
expressa per a cada procés selectiu i les futures bases que es confeccionin per a la promoció 
interna es realitzaran amb la cura i atenció que s’han vingut fent fins ara. 
 
 
Tot seguit es va passar al quart prec o pregunta d’ERC. I així la Sra. Marta Jiménez va exposar 
que, des de feia anys existia en precari en el terme municipal de Gavà, en les proximitats de Can 
Torelló, unes instal·lacions dedicades a la recollida de gossos i gats abandonats; en aquests 
moments, digué la regidora d’ERC, el total d’animals acollits supera els dos-cents. Davant de la 
notícia d’un imminent tancament hi ha un estat d’opinió ciutadana que es pregunta pel futur 
d’aquests animals. Per això, aquest  Grup Municipal pregunta: - És cert que hi ha una data 
fixada per al tancament de l’esmentada instal·lació?. - En cas afirmatiu, quina?. - Quina 
destinació tindran els animals acollits actualment? 
 
Va contestar el Sr. José Obispo dient que entenien que era important, abans de contestar les 
preguntes concretes, fer un repàs als antecedents d’aquesta situació, que es remunten a l’any 2002, 
quan l’Ajuntament de Gavà va dur a terme els requeriments a l’entitat per trobar una solució atès 
que les instal·lacions es troben ubicades de manera irrevocablement il·legal en zona agrícola. 
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L’entitat va interposar recursos davant el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, que va 
sentenciar en contra de l’entitat l’any 2004. Assenyalem aquesta cronologia – va dir el tinent 
d’alcalde - perquè hi estarem d’acord amb el fet de que l’Ajuntament té l’obligació de complir i 
fer complir la legalitat vigent. Creiem a més que el temps transcorregut és prova suficient de que 
la particularitat de l’entitat en qüestió requeria una sensibilitat extraordinària i per això hem 
concedit pròrrogues amb l’objectiu de garantir que el tancament de la instal·lació no suposaria un 
greuge per a les condicions de vida dels animals que hi viuen. Però les inspeccions municipals i 
les denúncies per part de voluntaris que hi van treballar han format un paisatge que impedeix 
allargar la situació, atenent a qüestions de salut pública i de protecció dels animals que no gaudien 
de les condicions de vida mínimes exigibles. I Responent ja a les seves preguntes, tot i que  és cert 
que inicialment estava fixada la data de 31 d’octubre com a límit per al cessament de l’activitat, en 
el que creiem és una nova mostra de la sensibilitat vers aquest tema, divendres passat, 24 
d’octubre, va tenir lloc una reunió entre representants de l’Ajuntament i una Comissió Assessora 
de Protectores d’Animals on es va arribar a uns sèrie d’acords entre el que destaquem la concessió 
d’una darrera pròrroga de sis mesos per traslladar tots els gossos i gats allotjats en la instal·lació; 
no permetre l’entrada de cap animal més de companyia durant aquest temps i fins el tancament 
definitiu; la notificació per part del nostre Ajuntament a d’altres ajuntaments per tal de que no 
facin servir més la citada instal·lació il·legal;  i, finalment, convocar una reunió amb el 
responsables competents de la Generalitat de Catalunya per tractar la problemàtica plantejada. 
Considerem aquest darrer punt molt important perquè – va dir el Sr. Obispo - el nostre objectiu, 
més enllà de l’obligatorietat de fer complir la legalitat vigent, és garantir un espai adient que 
proporcioni unes condicions de vida dignes als animals que actualment es troben en aquesta 
instal·lació. I aquesta no és una competència ni una responsabilitat exclusiva de l’Ajuntament de 
Gavà, però és evident la nostra determinació i els nostres esforços no cessaran i es concentraran en 
cercar la millor solució possible. Una solució semblant a la que proporciona l’Ajuntament de Gavà 
mitjançant l’empresa de recollida d’animals abandonats que els manté en perfectes condicions, 
cosa que afavoreix les adopcions. 
 
 
Per acabar el torn de precs i preguntes d’ERC, en aquesta ocasió també el Sr. Reyes, tenint en 
compte –digué-- la incidència del mosquit tigre en la nostra població aquest estiu i tardor de 
2008, tant pel que fa a la presència d’aquest insecte com a la virulència dels seus atacs, el Grup 
Municipal d’ERC Gavà pregunta:  - Quines actuacions ordinàries o extraordinàries s’han dut a 
terme en el darrer trimestre per controlar aquesta plaga?. - Com es pensa encarar aquest tema 
l’any vinent, tenint en compte que actualment aquest insecte està començant el període 
d’hivernació de les larves? 
 
Contestant sobre la qüestió plantejada per part d’ERC, el Sr. Benet Castillejos digué que era cert 
que l’aparició i proliferació d’aquesta espècie de mosquit havia tingut una incidència important 
a la nostra ciutat i sobre l’opinió pública. Cal, però, entendre – va afegir el regidor de l’equip de 
govern que es tracta d’un problema bàsicament domèstic, que majoritàriament afecta a l’àmbit 
privat atès que les condicions més favorables per a la seva reproducció tenen a veure amb 
situacions de la vida quotidiana fàcilment evitables, que no poden ser tractades sense la 
col·laboració ciutadana. No és el cas del mosquit comú, per al qual s’han aplicat enguany els 
mateixos tractaments que any darrera anys es venen aplicant de manera sistemàtica. Considerem 
que també és important recordar que el Servei de Control de Mosquits, depenent del Consell 
Comarcal del Baix Llobregat, és  l’organisme competent en aquesta matèria. Per tant, totes les 
queixes i avisos rebut al Servei de Sanitat i Consum del nostre Ajuntament van ser derivades al 
servei competent. A partir d’aquí, els tècnics del Consell Comarcal van contactar amb les 
persones que van fer arribar la seva queixa, es van dur a terme les inspeccions pertinents en els 
habitatges particulars, detectant i eliminant focus de cria de mosquits especialment en habitatges 
amb jardí o pati. Paral·lelament es va dur a terme una campanya informativa porta a porta en tot 
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el nucli urbà, incloent Ca n’Espinós, on es van repartir díptics informatius amb les 
recomanacions per evitar l’aparició de focus de cria de mosquit tigre. En aquesta campanya van 
participar també les agents cíviques i també es van distribuir pòsters informatius a ambulatoris, 
farmàcies i biblioteques i es va activar un link al web de l’Ajuntament de Gavà amb la 
informació del mosquit tigre editada pel Consell Comarcal i que permetia resoldre aquelles 
consultes que més sovint feien els ciutadans i ciutadanes. Es va editar també un Ajuntament 
Informa en el qual s’explicava que els tècnics del Servei de Control de Mosquits estaven duent a 
terme sobre el terreny un reforçament de les actuacions realitzades durant la temporada 
estiuenca i en els casos on es van localitzar focus ubicats en l’espai públic es van aplicar els 
corresponents tractaments larvicides, que tenen una eficàcia de 2 mesos. En aquest sentit, es van 
dur a terme prospeccions en els imbornals on es van detectar, en determinats indrets que van ser 
convenientment tractats, la presència de larves de mosquit, normalment però de mosquit comú.  
De cara a l’any vinent, digué finament el Sr. Castillejos, totes les actuacions previstes responen 
a un esquema determinat: Prevenció, informació, actuació. Prevenció, pel que fa als espais 
públics susceptibles de convertir -se en potencials focus de cria de mosquits, independentment 
de l’espècie; Informació, amb l’objectiu de conscienciar la ciutadania de que es tracta d’un 
insecte que, segons els tècnics del Servei de Mosquits del Consell Comarcal del Baix Llobregat, 
en el 80% dels casos acostuma a reproduir-se a l’interior de les finques urbanes i que, per tant, 
el control del mosquit tigre és una tasca individuals de beneficis col·lectius. Actuació i 
extermini a partir de l’aplicació dels tractaments larvicides adients allà on es detectin focus de 
cria. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC es va iniciar el de CiU, sent en tots els casos el Sr. 
Ramon Castellano qui va prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes 
formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint i quatre hores d'antelació al començament 
de la sessió. 
 
Mitjançant la primera intervenció el Sr. Castellano va exposar que encara no feia una setmana 
s’havien iniciat els Jocs Esportius Escolars corresponents al curs 2008-2009. Ha estat constant i 
reiterada – va dir-  la reivindicació per part dels delegats de les AMPES del col·legis de la nostra 
ciutat, de millorar la qualitat de les instal·lacions esportives on es realitzen aquestes competicions, 
la millora d’horaris en altres instal·lacions esportives municipals compartides amb més entitats de 
la ciutat i en l’equiparació de la relació per part d’aquest govern a elles (clubs, escoles esportives, 
etc.). És per aquests motius que es prega que s’adeqüin les instal·lacions que acolliran l’esport 
escolar a les necessitats demandades, i s’obri un diàleg constant entre AMPES i Ajuntament per 
evitar rebin la sensació de tracte de segon ordre. 
 
Sobre el contingut d’aquest prec, el Sr. Jordi Jiménez va recordar d’entrada que una de les 
prioritats de l’equip de govern,  tal com recull el document del Pla d’Actuació Municipal, era la 
reforma, manteniment i adequació de les instal·lacions escolars, així com de les seves zones per 
la pràctica esportiva. En aquest sentit, va dir el regidor, en breu està previst l’inici d’uns treballs 
de remodelació de la pista esportiva del Centre Educatiu Eramprunyà, tal i com ja es va 
comunicar al Consell Esportiu Escolar del passat dia 15 d’octubre; reunió en la que es va 
presentar la memòria dels passats Jocs Escolars. El diàleg amb els delegats escolars – va dir 
també el Sr. Jiménez – és una constant en les nostres relacions i, fruit d’aquesta manera de 
treballar amb el Consell Esportiu Escolar, és la reorientació dels Jocs en la seva vessant més 
àmplia: instal·lacions, formació, difusió, activitats complementàries, etc.,  per tal d’oferir al 
conjunt de nois i noies de les escoles  una major qualitat en l’activitat esportiva i la competició. 
Des de l’àmbit de Serveis a les persones, les regidories d’Esport, Educació i Joventut, digué 
finalment el regidor, treballem coordinadament amb el Consell Esportiu Escolar per aconseguir 
la marca de qualitat esportiva que s’atribueix a la competició federada, i entomar un nou 
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concepte que vagi més enllà de la dualitat del sistema esportiu, federat i escolar, i parlar 
d’aquesta manera d’esport en edat escolar. Evidentment, les demandes de les AMPES i delegats 
escolars es prenen en consideració. 
 
 
Novament el Sr. Castellano, en una segona intervenció, va recordar que l’estacionament per a 
vehicles a l’estació de RENFE de Gavà acollia diàriament el 100% de la seva capacitat. En 
aquests casos, la necessitat provoca --va dir el regidor de CiU-- que a l’espai central, però no 
senyalitzada com a tal, s’iniciï una filera d’automòbils aparcats. La major part d’aquests 
vehicles no molesten la maniobra de la resta, malgrat sempre hi ha excepcions. És per aquests 
motius que el Sr. Castellano pregava una nova senyalització de caràcter urgent - malgrat pugui 
ser temporal (fins a la remodelació complerta) - de l’aparcament, amb la intenció d’ampliar al 
màxim la seva provada capacitat en zones no senyalitzades i les necessitats de la ciutadania. 
 
En resposta al seu prec, va dir el tinent d’alcalde Sr. José Obispo, cal assenyalar primer de tot 
que l’aparcament de l’estació de rodalies és propietat de ADIF i la senyalització, tant vertical 
com horitzontal, està correctament definida. Cal recordar que són precisament allò que vostè 
anomena “excepcions”, els comportaments incívics que, tot i que podem estar d’acord en que 
són minoritaris o “excepcionals”, és igualment cert que provoquen molèsties greus per al 
conjunt de la ciutadania, en aquest cas per als ciutadans i ciutadanes que estacionen en 
conformitat amb la senyalització en vigor de l’aparcament de l’estació de rodalies. Entenem que 
a l’altra banda de l’estació, en l’entorn del carrer Barcelona, hi existeix també espai per a 
l’estacionament i, per tant, en principi no creiem que senyalitzar en la forma que vostè ens prega 
sigui necessari ni representi cap tipus de millora ni qualitativa ni quantitativa. Tot i això, 
estudiarem amb rigor la seva proposta amb l’objectiu d’avaluar la seva viabilitat. 
 
 
En la tercera intervenció corresponent al Grup Municipal de CiU, el Sr. Castellano, amb motiu 
de que – va dir - el passat Ple de setembre de 2007, el nostre Grup Municipal preguntà a l’equip 
de govern quines mesures anava a prendre per a normalitzar el cens de coloms existent a la 
ciutat, i després de dur a terme el protocol d’actuació i havent transcorregut el temps prudencial 
d’un any,  va preguntar: - Quines mesures, “ finalitzades “ i no ”en procés”, s’han dut a terme al 
respecte?. -  Quin és el cens actual de coloms de la ciutat?. - S’ha fet una valoració dels danys 
patits per aquesta superpoblació? 
 
La contestació va anar a càrrec del Sr. Benet Castillejos, qui va recordar que l’any 2006 
l’Ajuntament havia contractat un estudi de diagnosi, mitjançant la Fundació Bosch i Gimpera, 
elaborat per la Universitat de Barcelona i la Universitat Autònoma de Barcelona. D’aquest 
estudi – va dir el Sr. Castillejos - es va extreure que la situació del nostre municipi respecte de la 
població de coloms estava molt lluny de poder ser qualificada com de “superpoblació”, establint 
en aquell moment una població de coloms d’entre 1600 i 2400 exemplars. A partir d’aquí, 
l’Ajuntament va contractar l’empresa especialitzada en la lluita integrada contra plagues de 
coloms i control sanitari, Columba Control. Els seus treballs van recomanar dur a terme, com es 
va fer abans de l’estiu, una captura selectiva de 176 exemplars. En el futur, i ja li puc avançar, 
es duran a terme noves captures selectives. Paral·lelament, i en consonància amb les 
recomanacions de l’informe de la Fundació Bosch i Gimpera, es van aprovar ordenances 
municipals que prohibien l’alimentació al carrer per a qualsevol tipus d’animals i 
l’obligatorietat per part dels propietaris i propietàries d’immobles d’evitar l’aparició o 
proliferació de refugis per a animals, particularment per a coloms. Per tant, i tenint en compte 
que els estudis efectuats per tècnics experts i independents conclouen la no existència de 
superpoblació de coloms, i que l’empresa municipal de serveis i manteniment de la via pública 
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porta a terme els seus treballs de manera ordinària, no hi ha cap tipus de cost o despesa de tipus 
extraordinari.  
 
 
Novament el portaveu de CiU, i a la vista de que des de feia ja un temps es pot observar que al 
Polígon Industrial de Gavà estan estacionats més d’una quarantena d’autobusos del circuit de 
rodalies de l’empresa MOHN, va preguntar: Aquest estacionament, suposadament acordat amb 
l’Ajuntament de Gavà i dins els motius que el justifiquin, estipula la data prevista per un trasllat, 
i les compensacions oportunes? 
 
Li va respondre el Sr. José Obispo qui digué que, evidentment, aquest estacionament provisional 
estava acordat entre l’empresa MOHN i l’Ajuntament de Gavà. De fet, a l’acta de la sessió de 
Junta de Govern del passat 29 de juliol a la que – va dir - vostè té accés, s’especifica la concessió 
de llicència urbanística per a la construcció d’un aparcament provisional, en un indret proper a on 
estacionen actualment, per a un període de 4 anys. Com a compensació, l’Ajuntament ingressarà 
mensualment 9.000 € més IVA i les obres començaran a primers de novembre. 
 
 
La darrera intervenció del representant de CiU va consistir en una pregunta. Efectivament, el Sr. 
Castellanos, desprès de dir que els havien arribat diverses queixes i inquietuds d’alguns dels 
veïns del Barri de Bruguers amb referència a diversos temes, preguntava el següent: .- S’ha 
valorat la perillositat de la ubicació de la parada de l’autobús i si seria possible una de nova 
localització de la mateixa?. - Es podrien habilitar containers adequats només per a les restes de 
podes d’arbres?. - El servei de recollida de la mateixa és insuficient i obliguen a que els veïns 
hagin de tirar-la als containers. S’ha valorat condicionar la “placeta” situada  a la part més alta 
del barri? 
 
Li va respondre el Sr. José Obispo qui digué que  l’equip de govern mantenia canals de 
comunicació oberts amb totes les associacions de veïns i veïnes. Canals que - va dir - en el cas 
de l’Associació que presideix el senyor Nebra funcionen podríem dir que força bé. Això no vol 
dir que totes les demandes siguin acceptades i implementades sistemàticament, però si que són 
sempre ateses, estudiades i enraonades per ambdues parts. Existeix un procediment mitjançant 
el qual s’ubiquen les parades d’autobús no només en aquesta ciutat sinó a tot arreu. Com 
comprendrà, no es tracta de establir ubicacions aleatòriament i, tot i que hi puguin existir errors 
puntuals, entenem que, des d’un punt de vista tècnic, l’actual ubicació de la parada d’autobús en 
el barri de Bruguers és la millor de les possibles tenint en compte, insistim, els múltiples factors 
que s’han de preveure. Respecte de si podríem habilitar contenidors adequats només per a les 
restes de poda d’arbres, em complau informar-li que aquest servei ja existeix i de forma gratuïta 
tots els barris que són susceptibles de necessitar aquest servei. Ara bé, és un servei municipal 
actiu només durant l’època pertinent i atès que no estaria justificat durant tot l’any. Per últim, va 
dir el tinent d’alcalde, Sr. Castellano, sàpiga que hem intentat esbrinar a quina “placeta” es 
refereix. Hauria estat més senzill si ens hagués assenyalat en nom de la “placeta” o del carrer en 
qüestió. Entengui que aquesta imprecisió condiciona la nostra capacitat per respondre si 
condicionarem o no l’espai en qüestió. 
 
 
Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-
i-quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
Sr. Miguel-Angel Ibáñez, integrant del Grup municipal de C’s. 
 
En un primer, el regidor de C’S, donat que durant les obres de reparació de façanes dels edificis 
de la nostre ciutat, s’instal·len bastides que, en alguns casos, ocupen tota l’amplada de la vorera, 
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obligant als vianants a envair la calçada amb el risc consegüent, va formular el prec de que 
l’equip de govern prengui les mesures necessàries per tal de que, en aquests casos, es reguli el 
trànsit de vianants (per exemple reservant pas amb tanques), per tal d’evitar accidents. 
 
En resposta al seu prec - va dir el tinent d’alcalde Sr. José Obispo -  li comunico que el que 
vostè ens sol·licita ja forma part de la normativa municipal per a aquest tipus d'obra que, 
normalment, són considerades menors. Garantir la mobilitat i la seguretat són, per tant, 
premisses bàsiques que condicionen la concessió del permís. De fet, en la normativa s'explicita 
que l'ús de bastides metàl·liques en la via pública no podran ser barreres arquitectòniques per a 
persones amb mobilitat reduïda o visió reduïda. No obstant això, que existeixin casos en els 
quals, condicionats per les dimensions del propi carrer, hem hagut de ser flexibles en alguns 
aspectes. Això sí, mai a costa d'impedir la normal i adequada mobilitat i accessibilitat. Prenem 
nota i estarem vigilants. 
 
 
Tot seguit es va passar a un segon  prec o pregunta de C’s.  I així el Sr. Ibáñez, atès que en 
temps de crisi – va dir – és important no malgastar recursos, i donat que en alguns casos en una 
mateixa direcció es rep més d’un Bruguers, va formular un prec en el sentit de que l’equip de 
govern prengui les mesures necessàries per tal de revisar la llista de destinataris del Bruguers 
amb la finalitat corregir aquesta situació. 
 
Va respondre la Sra. Raquel Sánchez dient que la distribució del Bruguers es feia a través d’una 
bustiada als domicilis i els equipaments de la ciutat. En aquesta bustiada – va dir - els 
repartidors tenen la instrucció de deixar un exemplar per bústia a excepció de les comunitats de 
veïns que destinen una única bústia per aquest tipus de correu. En aquest tipus de repartiment no 
tenim constància de que hi hagi domicilis que reben més d’un exemplar. Una petita quantitat del 
Bruguers, aproximadament 2.083 exemplars es distribueixen a través d’etiquetes identificaves al 
barri de Gavà Mar. Aquestes etiquetes s’obtenen de l’explotació del padró d’habitants amb la 
finalitat de fer aquesta distribució només en els habitatges de residència habitual i evitar el 
repartiment en segones residències. Es pot donar la circumstància – va dir també la tinent 
d’alcalde - que en un habitatge apareguin empadronades més d’una família degut a que una 
família que anteriorment havia viscut en un domicili no s’hagi donat de baixa i a efectes de que 
la nova família no aparegui convivint a persones que ja no resideixen en aquest domicili es crea 
una nova fulla de padró. El departament responsable de la gestió del Padró Municipal inicia 
processos de baixa d’ofici en tots aquells casos en que tenen coneixement de que realment no 
habiten dues famílies al mateix habitatge i va realitzant les depuracions  oportunes per tal que 
aquestes situacions vagin desapareixent. No obstant continuarem treballant en aquest sentit per 
tal de solucionar aquestes incidències. 
 
 
Novament el Sr. Ibáñez, donat la recent remodelació de l’equip de Govern que – va dir - ha 
comportat canvis d’ubicació de diverses persones i donada la dificultat per saber la ubicació 
actual d’aquestes, formulà el prec de que per part de l’equip de govern prengui les mesures 
necessàries per tal de que el directori de l’Ajuntament, que es pot consultar des de la intranet, 
indiqui nom, càrrec, ubicació i telèfon de tots els treballadors i que, a més, s’actualitzi de forma 
regular, per tal d’aconseguir saber la ubicació exacta dels treballadors. 
 
Va respondre la Sra. Raquel Sánchez dient que el directori que es podia consultar des de 
l’intranet municipal estava gestionat des d’un aplicatiu informàtic que ens ofereix poder 
consultar la localització de tot el personal que presta els seus serveis a la corporació a través de 
les següents variables: nom, telèfon exterior o extensió telefònica, telèfon mòbil, fax, correu 
electrònic i adreça postal. Creiem, per tant, que totes aquestes variables són suficients per poder 
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contactar en tot moment amb qualsevol empleat/da municipal. A més a més, cal senyalar que 
aquest directori ja s’actualitza de forma regular incorporant-hi en tot moment tant els canvis 
organitzatius com les modificacions puntuals que es puguin succeir,  mitjançant un procediment 
d’actuació establert entre el departament de Recursos Humans, el departament de Serveis 
Informàtics i Noves Tecnologies i el Punt d’Atenció al Ciutadà. 
 
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el Sr. Ibáñez,  va exposar que a la Carretera 
Santa Creu de Calafell hi havia una parada d’autobús en direcció Viladecans, al costat de “Las 
Panas”, on cada vegada que plou queda tot el terra de la parada convertit en un bassal d’aigua, 
que impedeixen aixoplugar-se a la parada. Com que al passat Ple del mes de juliol – va dir el 
regidor de C’s - ja vam fer aquest mateix prec i donat que encara no s’ha fet cap actuació, 
especialment necessària aquests últims dies molt plujosos, es prega que l’Equip de Govern 
prengui aviat les mesures necessàries per tal d’adequar correctament el terra de la parada per tal 
de que es pugui utilitzar encara que plogui, tal i com es va comprometre a fer al Ple de juliol.  
 
Tal com ja vam respondre a petició seva en el ple del mes de juliol, va dir en la seva resposta el Sr. 
José Obispo, seguim mantenint la mateixa posició. És a dir, en el cas que la Entitat Metropolitana 
del Transport i la Diputació de Barcelona, organismes implicats en l'assumpte que ens ocupa, no 
es comprometin definitivament i en un termini raonable de temps a portar a terme l'actuació 
necessària per a resoldre la situació, i tal com ja li vaig dir al juliol, assumirem nosaltres mateixos 
l'actuació. En aquest sentit la propera setmana hi ha una reunió per tractar aquest assumpte. Però, 
va afegir el tinent d’alcalde, tingui en compte que el seu primer prec és de finals de juliol, que 
agost és un mes inhàbil i, per tant, entenem que encara estem dintre del que considerem un temps 
raonables abans de prendre nosaltres la iniciativa. Iniciativa que, no obstant això, ha de contar 
sempre amb el permís de la Diputació de Barcelona, que ostenta les competències de la C-245 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES 
 
1) - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ICV-EUiA 

PER LA RECONSIDERACIÓ DEL TRAÇAT DE LA LINIA C-3 DE RODALIES I 
GARANTIR EL SEU FUNCIONAMENT COM A METRO DEL DELTA. 

 
La Declaració política presentada pel Grup municipal d’ICV-EUiA  per la reconsideració 
del traçat de la línia C-3 de rodalies i garantir el seu funcionament com a Metro del Delta, no va 
resultar aprovada atès que en la votació va obtenir cinc (5) vots a favor (2 ICV-EUiA, 2 
ERC i 1 C’s), dotze (12) en contra (12 PSC)  i  quatre (4) abstencions (3 PP i 1 CiU), sense 
aconseguir, per tant, el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) 
dels membres de la Corporació presents a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 

 
---------- 

 
En la part del ple dedicada a les Declaracions Polítiques, el Sr. Alcalde va donar la 
paraula a la portaveu del grup municipal d’ICV-EUiA, Sra.  Emma Blanco, per tal de que 
fes la presentació de la Declaració política que havien presentat en relació al traçat de la 
Línia C-3 de Rodalies. 
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La portaveu del grup d’ICV-EUiA va dir que donaria lectura a text de la Declaració, amb 
la incorporació ja – per haver estat acceptades pel grup proponent – de dues esmenes dels 
grups d’ERC i de C’s que afectaven a la part expositiva i dispositiva, respectivament, 
 
Tot seguit la Sra. Blanco va donar lectura al text definitiu de la Declaració Política, que 
era el següent: 

 
 

Exposició de motius: 
 
Actualment estan en estudi dues línies de transport públic ferroviari a la comarca. Per 
una banda tenim la nova línia de rodalies de Barcelona: Cornellà – Castelldefels, 
coneguda com a C-3, i de l’altra el Departament de Política Territorial i Obres 
Públiques (DPTOP) de la Generalitat de Catalunya ha exposat el primer document 
públic sobre les diferents alternatives de perllongament de la L3 de Metro fins a Sant 
Feliu de Llobregat. 
 
Entenem que no es pot deslligar la definició de la prolongació de la L3 del Metro del 
traçat de la futura línia C3 de Rodalies RENFE, que ha d’unir les dues ribes del 
Llobregat. Aquestes dues línies han de garantir una millora de la mobilitat a la 
comarca i amb Barcelona amb uns criteris bàsics que, al nostre entendre, són els 
següents: 
 
1. Unir de forma eficient els municipis de totes dues ribes del Llobregat. 
 
2. Arribar a totes les àrees urbanes d’alta població en el moment actual i/o en 

previsió. 
 
3. Unir els barris de cada ciutat entre ells, amb el seu respectiu centre històric i la 

seva respectiva estació de trens. 
 
Entenem que també la línia C-3 s’ha de gestionar com un veritable Metro del Delta, 
amb una freqüència de pas dels trens pròpia del servei de proximitat que volem i 
considerem necessari. 
 
Entenem que tenim una oportunitat per debatre i millorar els traçats inicialment 
proposats per a aquestes línies per respondre amb més eficiència a les necessitats 
municipals i comarcals en mobilitat. Creiem, per tant, que s’haurien de considerar les 
propostes alternatives que aborden conjuntament les dues línies, reflexant-se  també 
en el Pla Director d’Infrastructures 2008-2015. 
 
Concretament, pel que fa a la futura línia C3 de Rodalies RENFE, creiem que no té 
sentit un traçat que va de Sant Boi a Cornellà passant de forma innecessària per Sant 
Joan Despí i Sant Feliu. Fins i tot el Ministerio de Fomento sembla haver descartat ja 
passar per aquesta última ciutat i DPTOP sembla que ho ha acceptat. És una 
prolongació que amenaça de forma seriosa la seva viabilitat com a alternativa al 
vehicle privat, ja que el temps de viatge s’incrementa de forma alarmant en relació al 
traçat més eficient, que seria unir Cornellà i Sant Boi amb el recorregut més recte i 
curt possible, com el que proposa l’alternativa presentada públicament per 
l’Associació de Promoció del Transport Públic. 
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Pel que fa a la L-3 de Metro, considerem que el millor traçat per a la nostra comarca 
és crear una bifurcació a Sant Just Desvern amb dos ramals, un en direcció a Sant 
Feliu de Llobregat i l’altre en direcció a l’Aeroport. 
 
Per tot això, el Grup Municipal d'ICV-EUiA a l'Ajuntament de Gavà proposa al ple 
l'adopció dels següents  ACORDS: 
 
PRIMER. Demanar al Departament de Política Territorial i Obres Públiques que la 
línia de Rodalies C-3 tingui una freqüència de pas dels trens i una distància entre 
estacions pròpia d’una línia de metro. 
 
SEGON. Proposar al Departament de Política Territorial i Obres Públiques que 
consideri i estudiï la nova proposta i impulsi el debat amb els ajuntaments afectats a fi 
de trobar el màxim consens en la reconsideració del traçat de la línia C-3 de Rodalies, 
evitant recorreguts innecessàriament llargs, i afavorint una visió global i més 
integrada de les línies C-3 de Rodalies i L3 de Metro. 
 
TERCER. Demanar al Departament de Política Territorial i Obres Públiques que 
prevegi el perllongament de la L3 des de Sant Just Desvern o l’Hospital Comarcal en 
dos ramals, un dels quals enllaçaria amb la línia C-3. 
 
QUART. Demanar a l’ATM que consideri els tres acords anteriors en la redacció del 
Pla Director d’Infrastructures 2008-2015 que s’haurà de sotmetre a debat al llarg 
d’aquest any. 
 
CINQUÈ. Comunicar aquests acords al Departament de Política Territorial i Obres 
Públiques, al Departament de Medi Ambient i Habitatge, al Consell Comarcal, i als 
ajuntaments afectats pels traçats actualment en estudi de les línies C-3 de rodalies i 
L3 de metro. 

 
Acabada la lectura el portaveu d’ERC Sr. Reyes va demanar la paraula per dir que estava 
plenament d’acord amb el contingut de la Declaració Política, que coincidia amb les 
al·legacions que ERC havia fet al respecte. Solament havien fet una esmena de supressió 
de la referència a la distancia entre estacions en quan a la línia C-3, ja que era de gestió de 
RENFE, i preferien mantenir simplement la referència a la freqüència de pas de trens per 
tal de no encorsetar massa la proposta. Res més a dir, tret de que per tant votarien a favor 
de la Declaració Política. 
 
A continuació va ser el Sr. Ibáñez qui va intervenir dient que Ciutadans (C’s) considerava 
que l'ampliació de la L-3 del Metro prevista per la Generalitat era insuficient i 
considerava molt més adequat que, a partir de la Plaza Maragall, la Línia 3 es divideixi en 
dos branques. Una branca enllaçaria amb Sant Just Desvern-Walden, Mas Lluï, Sant Feliu 
Centre, Falguera i Sant Vicenç, connectant zones poc comunicades (polígons industrials) 
i permetent que la seva utilització descongestioni l'entrada a Barcelona, ja que – va dir - 
es podrien aparcar els cotxes en St. Vicenç i entrar a Barcelona amb el Metro. L'altra 
branca comunicaria TV3, St. Joan Despí-Proximitats, St. Joan Despí-Fontsanta, El Prat de 
Llobregat i Aeroport. Aquesta branca seria la sortida de part del Baix Llobregat cap a 
l'Aeroport. Era per això que el Grup Municipal de C’s havia fet arribar al grup municipal 
d’ICV-EUiA una esmena a Declaració Política, i com que en el redactat final es recollia i 
la Declaració en definitiva propiciava el traçat que C’S venia, el Sr. Ibáñez va avançar 
que el Grup Municipal de C’s votaria a favor. 
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També va avançar el vot de CiU el seu portaveu, Sr. Ramon Castellanos, que seria 
d’abstenció. Pot haver un acord entre diversos grups que la recolzen, però – digué – la 
Declaració aquesta el que fa es “marejar la perdiu”. Afegint que li sabia greu que es 
parlés aquí de Metro del Delta quan – va dir – el primer que havia fet el tripartit quan va 
accedir al govern de la Generalitat, havia estat cargar-se el Metro dissenyat pel 
Departament de Política Territorial i Obres Públiques de la Generalitat durant l’època en 
que CiU estava en el govern, i a ben segur i en tant en quan el tripartit estigués en el 
poder el Metro no arribarà mai a Gavà. 
 
Alhora que donava el torn a la portaveu del grup socialista, el Sr. Alcalde va dir que 
gràcies al tripartit el Metro arribaria a Gavà aviat. No ho dubti, li digué al portaveu del 
grup de CiU. 
 
La Sra. Raquel Sánchez, en nom del Grup municipal del PSC, va dir que, tot i compartir 
el plantejament que feia el grup de ICV-EUiA, aquest havia de considerar que tant la 
definició de la prolongació de la L3 del Metro com el traçat de la futura línia C3 de 
Rodalies havien de garantir una millora de la mobilitat a la comarca i amb Barcelona 
d’una forma eficient. No estem d’acord – va dir - amb les alternatives presentades 
respecte a la proposta formulada pel Departament de Política Territorial i Obres 
Públiques. La proposta plantejada des de PTOP entenem – va dir - respon als objectius 
abans esmentats, i a més: Compta amb el recolzament de tots els ajuntaments afectats. 
Dona resposta a les necessitats de cada municipi en tres àmbits: entre tots els municipis, 
entre els dos marges del riu Llobregat i també amb la ciutat de Barcelona. Opta per oferir 
modes de transport més adient segons les necessitats de mobilitat de la zona. Facilita un 
millor accés i més directe des del Baix Llobregat fins el centre de Barcelona. Manté la 
cobertura territorial de l’antiga L12 i s’adequa millor a les pautes de mobilitat del 
territori. Aquesta proposta – va afegir - a més té en compte tant la viabilitat dels traçats 
proposats com l’anàlisi de la demanda futura i la rendibilitat social. No obstant, la 
proposta presentada pel grup d’ICV-EUiA, que coincideix amb la presentada per 
l’Associació de Promoció del Transport Públic i que ja ha estat estudiada pel Direcció 
General del Transport Terrestre del Departament de PTO, segons els informes,  planteja 
des d’un punt de vista tècnics problemes de difícil resolució, no és la millor alternativa 
des de la perspectiva de la funcionalitat i es més cara econòmicament. Per acabar la Sra. 
Sánchez va insistir en que era en base als informes  ja confeccionats que entenien que, per 
qüestions tècniques i de funcionalitat, l’opció plantejada no  suposava una alternativa que 
millorés la del Departament,  que- va dir - és la millor alternativa pel conjunt del territori i 
en concret per la ciutadania de Gavà. La qual cosa no volia dir que no defensem qualsevol 
opció de millora  que sigui possible sobre la proposta del PTOP que repercuteixi en 
positiu sobre la ciutadania de Gavà, per la qual cosa estarem  amatents en tot moment 
durant tot el procés d’elaboració del projecte i la seva execució. 
 
Per tancar el debat el Sr. Alcalde va donar la paraula a la portaveu del grup municipal que 
havia presentat la Declaració, dient la Sra. Emma Blanco que de cap manera s’estava 
marejant la perdiu com havia afirmat en la seva intervenció el portaveu de CiU. Es tracta 
– va dir la portaveu d’ICV-EUiA – de proposar una reordenació ferroviària que 
distribueixi els quilòmetres de xarxa de manera racional i que garanteixi que es donarà un 
servei més eficaç i de futur. El traçat que està a informació pública – digué també la Sra. 
Blanco – no articula de manera eficaç les connexions comarcals i podria frustrar les 
expectatives dipositades per la ciutadania en l’arribada del Metro, ja que el recorregut que 
es planteja es solapa amb altres infrastructures i en alguns punts s’arriba a recargolar  amb 
tres o quatre corbes de més de 90 graus en no més de 8 quilòmetres. Tanmateix, el que 
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proposa en la declaració política, ajudaria a que el transport fos més ràpid i amb més 
connexions. 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. Alcalde-President dóna per acabada la sessió essent les 
vint hores, cinc minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe. 
 
       L’Alcalde                                                                                             El Secretari 
 
 
 
 
Joaquim Balsera García                                                                     Guillermo de Prada Bengoa 


